
 

RADA MIASTA 

BIELSK PODLASKI 
17-100 Bielsk Podlaski 

ul. Mikołaja Kopernika 1 
   Br.0002.3.2019 

 

PROTOKÓŁ NR VI/19 

Z OBRAD VI SESJI RADY MIASTA BIELSK PODLASKI 

  W DNIU 26 MARCA 2019 R. 

 
               VI sesja Rady Miasta Bielsk Podlaski odbyła się w budynku użyteczności publicznej tymczasowej 

siedzibie Bielskiego Domu Kultury w Bielsku Podlaskim ul. M. Kopernika 3 (sala – II piętro).  

Obrady rozpoczęto o godz. 9
00

, a zakończono o godz. 13
00

. 

 W posiedzeniu wzięło udział 21 radnych: 

1. Paweł Bierżyn 

2. Włodzimierz Borowik 

3. Aleksander Bożko 

4. Stanisław Charyton 

5. Emil Falkowski 

6. Maria Grabowska 

7. Krzysztof Grodzki 

8. Krzysztof Grygoruk 

9. Tomasz Hryniewicki 

10. Danuta Karniewicz 

11. Iwona Kołos 

12. Eugenia Kruk 

13. Romuald Margański 

14. Mikołaj Osipiuk 

15. Piotr Ostaszewski 

16. Andrzej Roszczenko 

17. Eugeniusz Simoniuk 

18. Tomasz Sulima 

19. Piotr Wawulski 

20. Irena Zawacka-Prystupa 

21. Artur Maciej Żukowski. 

 

             W sesji uczestniczyli również: Burmistrz Miasta Jarosław Borowski, Zastępca Burmistrza Miasta 

Bożena Teresa Zwolińska, Sekretarz Miasta Tamara Korycka, Skarbnik Miasta Anna Szkoda, kierownicy 

Referatów Urzędu Miasta, radca prawny Joanna Kamieńska, Dyrektor Bielskiego Domu Kultury Elżbieta 

Fionik, Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Wiesław Cieśla, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu  

i Rekreacji Andrzej Krzywiec, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Anatol Wasiluk, Dyrektor 

Środowiskowego Domu Samopomocy Lucyna Pakuła, Dyrektor Pływalni Miejskiej „Wodnik”  

Jan Bartoszuk oraz mieszkańcy miasta i przedstawiciele mediów (listy obecności stanowią załączniki nr 1A 

i 1B do protokołu). 

 

1. Otwarcie sesji  

 
Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko otworzył obrady VI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski  

w VIII kadencji samorządu. Powitał wszystkich radnych, Pana Burmistrza Miasta Jarosława Borowskiego, 

pracowników Urzędu Miasta. Powitał również Panią Elżbietę Fionik Dyrektor BDK, Panią Lucynę Pakułę 

Dyrektor ŚDS, Pana Wiesława Cieślę Dyrektora MBP, Pana Andrzeja Krzywca Dyrektora MOSiR, Pana 

Anatola Wasiluka Dyrektora MOPS, Pana Jana Bartoszuka Dyrektora Pływalni Miejskiej „Wodnik”.  

Powitał także mieszkańców Bielska Podlaskiego oraz wszystkich oglądających obrady.  
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               Po sprawdzeniu frekwencji, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko stwierdził, że na sali 

obrad znajduje się 21 radnych, co stanowi wymagane quorum, więc Rada może obradować i podejmować 

prawomocne decyzje. 

 

2. Ustalenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 2 jest to ustalenie porządku obrad.  

Dodał, że proponowany porządek obrad został dostarczony radnym drogą elektroniczną wraz z materiałami 

na sesję (zawiadomienia o terminie VI sesji Rady Miasta wraz z proponowanym porządkiem obrad 

stanowią załączniki od nr 2A do nr 2M do protokołu). Poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag  

i wniosków do zaproponowanego porządku obrad. Otworzył dyskusję. 

 

                Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie zaproponowany porządek obrad. 

   

Głosowano w sprawie: 
Ustalenie porządku obrad.  

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, 

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski. 

 

               Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że zaproponowany porządek obrad został przyjęty. 

 

               Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów: za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących 

się - 0, przyjęła porządek obrad VI sesji Rady Miasta.  

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko odczytał porządek obrad.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu Nr V/19 z obrad V sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 26 lutego 2019 r.  

4. Informacja z działalności Bielskiego Domu Kultury w Bielsku Podlaskim w 2018 r.  

5. Informacja z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bielsku Podlaskim w 2018 r. 

6. Informacja z działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Bielsku Podlaskim w 2018 r.  

7. Informacja z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bielsku Podlaskim w 2018 r. 

8. Sprawozdanie roczne dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim  

z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Bielsku Podlaskim za rok 2018.  

9. Informacja z działalności Pływalni Miejskiej „WODNIK” w Bielsku Podlaskim w 2018 r.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu części nieruchomości 

w Pływalni Miejskiej „WODNIK” w Bielsku Podlaskim.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad ustalania i przekazywania z budżetu Miasta Bielsk Podlaski 

zakładowi budżetowemu środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów  

i usług. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie nadania statutu zakładowi 

budżetowemu „Pływalnia Miejska – WODNIK” w Bielsku Podlaskim. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji 

celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Miasta Bielsk Podlaski,  

w tym określenia kategorii dzieci na które przyznawana jest dotacja.  
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14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach oraz nauczycieli przedszkoli prowadzących zajęcia  

w grupach mieszanych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Bielsk Podlaski. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu powoływania członków oraz organizacji  

i trybu działania Bielskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują rodziny wielodzietne. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2019 r. 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Bielsk Podlaski na lata 2019-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2019-2027. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wykorzystania wizerunku herbu miasta.  

21. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym. 

22. Sprawy różne. 

23. Zamknięcie sesji.  

3. Przyjęcie Protokołu Nr V/19 z obrad V sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 26 lutego 2019 r. 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 3 porządku obrad dotyczy przyjęcia 

Protokołu Nr V/19 z obrad V sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z dnia 26 lutego 2019 r. Dodał, że protokół 

został dostarczony radnym drogą elektroniczną oraz był do wglądu w Biurze Rady. Poprosił o zgłaszanie 

ewentualnych uwag lub wniosków. Otworzył dyskusję. 

 
               Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie przyjęcie Protokołu Nr V/19 z obrad V sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski. 

 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie Protokołu Nr V/19 z obrad V sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 26 lutego 2019 r..  

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Emil Falkowski, Maria Grabowska,  

Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj 

Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, 

Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Stanisław Charyton, Krzysztof Grodzki, Tomasz Hryniewicki. 

 

                Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że Protokół został przyjęty.   

 

                Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów: za - 18, przeciw - 0, wstrzymujących 

się - 3, przyjęła Protokół Nr V/19 z obrad V sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski w dniu 26 marca 2019 r.  

 

Zestawienie opinii i wniosków Komisji Rady Miasta oraz stanowisk Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski do 

materiałów przedkładanych pod obrady VI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski stanowią załączniki  

od nr 3A do nr 3R do protokołu. 

4. Informacja z działalności Bielskiego Domu Kultury w Bielsku Podlaskim w 2018 r. 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 4 dotyczy Informacji z działalności 

Bielskiego Domu Kultury w Bielsku Podlaskim w 2018 r. (informacja stanowi załącznik nr 4 do 
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protokołu). Dodał, że informacja została dostarczona radnym i była rozpatrywana przez Komisje Rady 

Miasta. Powitał jeszcze raz Panią Dyrektor Elżbietę Fionik. Poinformował o wynikach prac Komisji,  

tj. Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i Współpracy ze 

Społecznościami Lokalnymi zapoznała się z przedłożoną informacją. Na posiedzeniu Komisji do spraw 

Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju Gospodarczego oraz Porządku  

i Bezpieczeństwa Publicznego, Członek Komisji Tomasz Hryniewicki zwrócił się z pytaniem - czy w 2018 r. 

zwiększył się stan zatrudnienia w Bielskim Domu Kultury? 

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta wyjaśnia, że z informacji otrzymanej od Dyrektora 

Bielskiego Domu Kultury w 2018 r. w instytucji tej nie zwiększył się stan zatrudnienia.  

             Przewodniczący RM poinformował, że Komisja do spraw Inwestycji oraz Komisja Finansów  

i Budżetu Miasta zapoznały się z przedłożoną informacją (opinie i wnioski Komisji Rady Miasta stanowią 

załącznik nr 3A do protokołu). Otworzył dyskusję.  

 
W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Aleksander Bożko zwrócił uwagę, że w 2018 r. była reorganizacja lokalowa Bielskiego Domu 

Kultury, jednak to nie przeszkodziło pracownikom Domu Kultury w organizacji wielu imprez. Z informacji 

BDK przedłożonej radnym wynika, że zostało wykonanych około 190 różnego rodzaju imprez i bardzo 

szeroko to opisano w tej informacji. Chciałby za to podziękować.   

Zwrócił się z prośbą, aby Pani Dyrektor przedstawiła mieszkańcom trochę informacji na temat 

jubileuszowych Dni Bielska Podlaskiego.  

 

Dyrektor BDK Elżbieta Fionik poinformowała, że w tym roku 40. Jubileuszowe Dni Bielska Podlaskiego 

odbędą się w dniach 30 maja - 3 czerwca. 30 i 31 maja odbędą się przede wszystkim imprezy sportowe.  

W piątek 31 maja tradycyjnie Dni Kultury Młodzieży Szkolnej zaczną się od przemarszu. Pierwsze  

Dni Bielska w 1976 roku zaczęły się też od przekazania kluczy od bram miasta młodzieży i od przemarszu.  

Poinformowała, że w sobotę odbędzie się Jarmark Jagielloński w Parku Królowej Heleny. W kiermaszu 

rękodzieła artystycznego wezmą także udział partnerzy z miast partnerskich. Następnie odbędzie się Festyn 

Rodzinny z mnóstwem atrakcji dla dzieci. W ubiegłym roku udał się piknik militarny i w tym roku z nieco 

rozszerzoną wersją piknik militarny zawita pod Górę Zamkową. Włączy się w to Policja, Straż Pożarna, 

WKU oraz grupy rekonstrukcyjne. Tego dnia od południa odbędą się przesłuchania Międzynarodowego 

Festiwalu „Podlaska Nuta” z udziałem zagranicznych gości, wokalistów, grup instrumentalnych  

i instrumentalno-wokalnych. Od godziny 15
00

 przy Urzędzie Miasta na dużej scenie rozpoczną się koncerty 

zespołów Bielskiego Domu Kultury, a także zespołów współpracujących z BDK. O godzinie 17
00

 odbędzie 

się Gala Małego Artysty. Występować będą najmniejsze pociechy, przedszkolaki oraz wokaliści, recytatorzy 

i grupy tańca, grupy choreograficzne ze szkół podstawowych. Następnie od godziny 18
30

 koncert zespołu 

„Czeremszyna” w międzynarodowym projekcie z „Todarem”. Potem będzie kolejny międzynarodowy 

projekt tj. „FART” plus grupa taneczna z kobryńskiego pałacu kultury. Tego dnia na zakończenie odbędzie 

się koncert gwiazdy Natalii Kukulskiej wraz z zespołem, a po koncercie około godziny 22
15

 w parku 

miejskim pokaz Teatru Ognia. W niedzielę przy zalewie przy Górze Zamkowej odbędzie się piknik 

wędkarski, natomiast w parku miejskim Międzynarodowy Jarmark Jagielloński. Będzie też kilka imprez  

o charakterze sportowym. O godzinie 15
00

 rozpocznie się koncert galowy laureatów Festiwalu „Podlaska 

Nuta”, a o godzinie 17
00

 koncert galowy Konkursu Piosenki Ukraińskiej „Z Podlaskiej Krynicy”. Następnie 

zacznie się festiwal kolorów Holi Festiwal Poland Święto Kolorów. Jest to nowość, która już zakorzeniła się 

na niektórych większych imprezach w Polsce i za granicą. W międzyczasie odbędzie się koncert Macieja 

Bielaka. Jest to Bielska Scena Debiutów. Młody chłopak z Bielska po raz pierwszy wystąpi na dużej scenie. 

Potem wystąpią bielscy weterani, tj. koncert zespołu rockowego „Zdrowie Na Budowie”. Następnie 

odbędzie się koncert zespołu „Lukasyno” i na zakończenie koncert gwiazdy zespołu „Róże Europy”. 

Ponadto w tym dniu planowany jest pokaz sztucznych ogni. W poniedziałek w Miejskiej Bibliotece 

Publicznej odbędzie się szereg atrakcyjnych imprez, począwszy od spotkania autorskiego, poprzez 

jubileuszowy Konkurs Krasomówczy „Orator”. Będą też imprezy towarzyszące i wystawy. 

Dodała, że zaprasza wszystkich na wystawę „Plakat Dni Bielska”, którą przygotowuje Bielski Dom Kultury. 

Zostało odnalezionych 35 plakatów, ale nie znaleziono najstarszego plakatu z 1976 r. Będzie również 

wystawa - Dni Bielska na fotografii z archiwum Bielskiego Domu Kultury.  

Poinformowała, że cały czas są otwarci na różnego rodzaju uwagi, albo propozycje dotyczące 

Jubileuszowych Dni Bielska Podlaskiego. 
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              Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

stwierdził, że Rada Miasta zapoznała się z Informacją z działalności Bielskiego Domu Kultury w roku 2018. 

 

 Rada Miasta zapoznała się z Informacją z działalności Bielskiego Domu Kultury w Bielsku 

Podlaskim w roku 2018. 
 

5. Informacja z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bielsku Podlaskim w 2018 r. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 5 dotyczy Informacji z działalności 

Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bielsku Podlaskim w 2018 r. (informacja stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu). Dodał, że informacja została dostarczona radnym i była rozpatrywana przez Komisje Rady 

Miasta Powitał jeszcze raz Pana Dyrektora Wiesława Cieślę. Poinformował, że wszystkie Komisje 

zapoznały się z przedłożoną informacją (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 3B  

do protokołu). Otworzył dyskusję.  

 

                 Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i stwierdził, że Rada Miasta zapoznała się z Informacją z działalności Miejskiej Biblioteki 

Publicznej w roku 2018. 

 

                 Rada Miasta zapoznała się z Informacją z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bielsku 

Podlaskim w 2018 r. 

 

6. Informacja z działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Bielsku Podlaskim w 2018 r. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 6 dotyczy Informacji z działalności 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Bielsku Podlaskim w roku 2018 (informacja stanowi załącznik  

nr 6 do protokołu). Powitał Pana Dyrektora Andrzeja Krzywca. Poinformował o wynikach prac Komisji,  

tj. na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta  

i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi, Członek Komisji Danuta Karniewicz zwróciła się  

z następującymi pytaniami: 

 jaki jest stan techniczny domków kempingowych, kiedy był remont i jaki jest koszt noclegu? 

 jakie są propozycje zagospodarowania dwóch basenów – remont, czy są inne plany? 

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta przedkłada w załączeniu odpowiedź Dyrektora 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Bielsku Podlaskim. 

              Przewodniczący RM poinformował, że Komisja Oświaty, Komisja do spraw Inwestycji, 

Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju Gospodarczego oraz Porządku i Bezpieczeństwa 

Publicznego, a także Komisja Finansów i Budżetu Miasta zapoznały się z przedłożoną informacją. 

              Przewodniczący RM odczytał odpowiedź MOSiR na pytania zgłoszone przez Radną  

Danutę Karniewicz (opinie i wnioski Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 3C do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny Aleksander Bożko zwrócił uwagę, że w informacji podano, że w 2018 r. była darowizna  

w wysokości 120 zł. Jest to niedoprecyzowana sprawa, ponieważ było sporo organizowanych obozów 

sportowych dla młodzieży i te obozy były dofinansowywane, były zbierane pieniądze od rodziców, bądź od 

firm, które sponsorowały. W związku z tym prosiłby Pana Dyrektora o wyjaśnienie tej sprawy. 

Dodał, że tylko 120 zł darowizny na cały rok to jest skromnie.  

 

Radny Piotr Wawulski poinformował, że Gmina Miejska Hajnówka skorzystała ze środków zewnętrznych 

na przebudowę całego Ośrodka. Są to 3 etapy, jeden etap to przebudowa stadionu wraz z całą infrastrukturą, 

bieżnia, korty tenisowe, drugim etapem jest budowa nowego basenu i trzecim etapem infrastruktura 

drogowa.  
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Zwrócił się z pytaniem - czy Pan Dyrektor przystąpił do tego konkursu, czy był składany wniosek, a jeśli nie 

to dlaczego?  

Dodał, że było to z Programu RPO z Rewitalizacji. W Hajnówce cały koszt inwestycji wynosi 9,8 mln.zł,  

a dofinansowanie stanowi 7,6 mln.zł, czyli środki własne Hajnówki 2,2 mln.zł, tj. 30%.  

 

Radna Danuta Karniewicz stwierdziła, że też uważa, że 120 zł darowizny to żart. 

Zwróciła uwagę, że z tego sprawozdania zrozumiała, że Pan Dyrektor jest tylko zarządcą. Natomiast, jako 

radna powinna mieć do siebie pretensje. Przez 2 lata walczyła o baseny i pytała - co z tymi basenami?  

Nie było ratownika, albo nie było pieniędzy. Okazuje się, że to radna zawiniła. To Urząd Miasta oraz radni 

powinni podjąć zdecydowaną decyzję.   

 

Dyrektor MOSiR Andrzej Krzywiec poinformował, że 120 zł jest to wpłata. W tym roku 1 stycznia 

organizowano „Noworoczny Bieg Tura”. Były cztery osoby, które wpłaciły w 2018 r. i ta kwota została 

zaksięgowana. Natomiast w przypadku innych osób to są wpłaty w tym roku. Inne wpłaty były na 

działalność sportową.    

Poinformował, że w jego kompetencji jest trwały zarząd, więc zarządza tym, co ma. Natomiast, jeśli chodzi 

o rozbudowę to jest w kompetencji Miasta. Radni też mają propozycje i mogą składać.  

Zwrócił uwagę, że jeśli basen jest w takim stanie, jak zostało opisane, to nie może być udostępniony 

mieszkańcom.  

Poinformował, że jest od tego, żeby zapewnić bezpieczeństwo i stara się to robić najlepiej jak może. 

Bezpieczeństwo ludzi jest najważniejsze.   

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że Regionalny Program Operacyjny i konkurs na 

rewitalizację jednoznacznie określał, że można złożyć tylko jeden projekt, więc złożono Bielski Dom 

Kultury. Poza tym w Hajnówce przebudowa stadionu jest w Lokalnym Programie Rewitalizacji. W Bielsku 

Podlaskim tereny MOSiR nie są w Lokalnym Programie Rewitalizacji i nie można było tego zgłosić.  

Poinformował, że Dom Kultury był zadaniem priorytetowym. Natomiast, jeśli chodzi o infrastrukturę 

sportową na stadionie to w ubiegłym roku wykonywana była aktualizacja dokumentacji na wykonanie 

przebudowy stadionu, dostosowanie do potrzeb lekkoatletycznych. Do końca tego tygodnia zostanie złożony 

wniosek do Ministerstwa Sportu w tej sprawie. Jest jeden problem, ponieważ na całą Polskę jest 10 mln.zł.  

Dodał, że w ubiegłym tygodniu rozmawiał z Panem Posłem Baszko, który jest w Komisji Sportu i jest osobą, 

która dla sportu wiele robiła, jako samorządowiec Sokółki, czy w Urzędzie Marszałkowskim Województwa 

Podlaskiego. Rozmowa była na temat pozyskiwania pieniędzy przez takie miejscowości, jak Bielsk Podlaski 

oraz na temat pozyskania pieniędzy zewnętrznych na remont basenu na terenie MOSiR. Na dzień dzisiejszy 

nie ma żadnego konkursu, z którego można byłoby dostać dofinansowanie na remont, poprawę 

funkcjonalności tego basenu. Pan Poseł stwierdził, że na bieżąco będzie to monitorował i poinformuje, jeśli 

pojawią się konkursy.  

Podkreślił, że trzeba szukać pieniędzy zewnętrznych i wykonywać inwestycje, na które są dofinansowania. 

Poinformował, że na stadiony lekkoatletyczne, na infrastrukturę lekkoatletyczną został ogłoszony konkurs  

i Miasto Bielsk Podlaski przystępuje do tego konkursu. Jeżeli będzie możliwość ubiegania się o środki 

zewnętrzne na infrastrukturę pływacką, to Miasto też będzie aplikowało. 

Zwrócił uwagę, że decyzje zapadają w Urzędzie, a Dyrektor jest tylko zarządcą, natomiast ma wykazywać 

się również aktywnością i pokazywaniem kierunków, co z tą infrastrukturą można zrobić.   

 

Radny Piotr Wawulski stwierdził, że wie, jaka jest procedura i Pan Dyrektor nie może złożyć wniosku  

o dofinansowanie bez wiedzy Pana Burmistrza.  

Poinformował, że chodziło o to, czy w ogóle toczyły się rozmowy. Zwrócił uwagę, że stadion w Czyżewie 

też powstał ze środków Ministerstwa Sportu. 

Zwrócił się z pytaniem - czy są monitorowane środki, które można pozyskać z zewnątrz? W Hajnówce 

dofinansowanie było na poziomie 70% i tam zmieni się cała infrastruktura sportowa. 

 

Radna Iwona Kołos stwierdziła, że są tutaj obecni Dyrektorzy basenu miejskiego „Wodnik” i Miejskiego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji, więc chce zwrócić uwagę na jedną rzecz. W sierpniu jest przerwa techniczna.  

W Bielsku Podlaskim basen odkryty jest nieczynny od kilku lat, nie ma zalewu, nie ma żadnego miejsca  

z otwartym zbiornikiem, gdzie ludzie mogliby skorzystać z rekreacji wodnej. W związku z tym prosiłaby 

Pana Dyrektora basenu miejskiego „Wodnik” o przeanalizowanie tej sprawy. Może uda się trochę przesunąć 
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przerwę techniczną, aby umożliwić bielszczanom korzystanie z basenu na wakacjach, ponieważ mieszkańcy 

jeżdżą na basen do Hajnówki. Ta przerwa techniczna w sierpniu jest trochę kłopotliwa. 

Stwierdziła, że popiera słowa Pana Piotra Wawulskiego, że trzeba szukać środków. Pan Burmistrz też na ten 

temat rozmawiał z Panem Posłem Baszko. Trzeba pozyskiwać środki, bo jest kłopot w budżecie.  

Zwróciła uwagę, że jako radni próbują coś robić odnośnie Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji. Co roku 

wszystkie Budżety Obywatelskie to również był wkład własny. Były pisane projekty o nawodnienie,  

o dodatkowe elementy, skatepark, itd. Radni próbują i robią, co mogą, ale niestety pewnych progów nie 

przeskoczy się. 

 

Radny Aleksander Bożko zwrócił się z prośbą, aby Pan Dyrektor wskazał, w jakiej pozycji dochodów jest 

darowizna. Została podana tylko kwota 120 zł, natomiast w innych pozycjach nie jest to wypunktowane.  

Uważa, że na pewno MOSiR zdobywał pieniądze na obozy, bo to ważna sprawa, żeby młodzież jak 

najwięcej uczestniczyła w zajęciach sportowych.  

Radna Danuta Karniewicz stwierdziła, że nie ma sensu remontowanie basenu, ponieważ wiadomo ile to 

kosztuje. W związku z tym te miejsce trzeba zagospodarować, bo są to dwie wielkie dziury.  

Radny Eugeniusz Simoniuk stwierdził, że ma prośbę do Pana Burmistrza, aby Pan Burmistrz nie bronił 

nierobów. Pan Burmistrz jest w porządku, człowiekiem na miejscu, ale nie można bronić nierobów, bo 

wtedy całkowicie nic nie będą robić. Inicjatywa musi być od Dyrektora. Po to Dyrektor bierze pieniądze 

podatników.  

Zwrócił uwagę, że wycena remontu basenu 6-9 mln.zł jest trochę do przesady. Można byłoby zmieścić się  

w granicach 3 mln.zł.  

Stwierdził, że trochę dziwi się jednej sprawie, że Hajnówka może, a Bielsk jest bezradny. Wiadomo, że Pan 

Burmistrz sam wszystkiego nie zrobi, ale od tego są ludzie.  

Zwrócił uwagę, że 10 lat temu byłby piękny zalew na Studziwodach za 237 tys.zł. Są tu niektórzy radni, 

którzy niestety głosowali przeciw temu. 

Poinformował, że aktualnie pieniądze na zalew może dostać tylko gmina do 10 tysięcy. W związku z tym, 

czy nie można byłoby porozmawiać z Panią Wójt i zrobić wspólny projekt. Jest piękne położenie na Białej. 

Można wykupić ten teren i zrobić projekt. 

Dodał, że na ten temat rozmawiał z osobą z Sejmiku Wojewódzkiego, która powiedziała, że są na ten cel 

pieniądze. Trzeba tylko trochę inicjatywy.  

  

Dyrektor MOSiR Andrzej Krzywiec stwierdził, że rozumie, iż Panu Radnemu Aleksandrowi Bożko 

chodzi o wpisowe dla drużyn młodzieżowych, jeśli są organizowane imprezy. Natomiast darowizny to jest 

kwota 120 zł i innych darowizn nie było.  

Radny Tomasz Hryniewicki zwrócił się z pytaniem - czy były brane pod uwagę i rozważane alternatywy 

odnośnie remontu basenu odkrytego? Czy ktoś przeanalizował propozycje firm działających na terenie 

Polski, które rozstawiają na okres letni w ramach wynajmu baseny z zapleczem w postaci pryszniców, toalet, 

itd.? Czy rozważano remont basenu w takiej formie, żeby obecną terakotę, glazurę w basenie zalać 

syntetykami albo zastosować folię, która często jest wykorzystywana do remontu starych basenów  

i w dużym stopniu zmniejsza koszt? Czy MOSiR w Bielsku ma w planie udostępnienie dla osób 

niepełnosprawnych podjazdu, ewentualnie miejsca, gdzie osoby na wózku mogłyby oglądać mecze sportowe 

i widowiska?  

Dyrektor MOSiR Andrzej Krzywiec wyjaśnił, że były rozmowy z Panem Burmistrzem odnośnie basenów 

przenośnych. W sezonie letnim koszt wynajęcia takiego basenu wynosi około 250 tys.zł. Było to rozważane, 

ale są to duże pieniądze. Jest tu mowa o jednym miesiącu, bo w ostatnich latach pogoda nie sprzyja, żeby to 

był lipiec-sierpień. 

Poinformował, że jest podjazd na trybunę boczną i na główną. Dodał, że jest rozważana termomodernizacja  

i przy tym będzie można pomyśleć na temat podjazdów do szatni. 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że o godz. 11
00

 ma spotkanie u Pana Wojewody, 

więc będzie musiał opuścić obrady sesji. Natomiast Pani Burmistrz na upoważnienie do udzielania 

odpowiedzi na różnego rodzaju wątpliwości, które zgłoszą radni. 
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Poinformował, że w zeszłym roku była jedna oferta dotycząca basenów mobilnych i została przeprowadzona 

analiza. Oferta wpłynęła pod koniec roku, kiedy terminy są już porezerwowane i oferowane ceny wówczas 

są wyższe. Ta sprawa będzie rozważana również na przyszły rok.  

Zwrócił uwagę, że trudno przewidzieć, jaka będzie pogoda, natomiast za wynajęcie takiego basenu trzeba 

zapłacić bez względu na to, czy będzie padał deszcz, czy będą przychodzić ludzie. Płaci się za to, że basen 

zostanie przywieziony, podłączony i przez miesiąc będzie funkcjonował. Porównując dwa ostatnie lata, to  

w roku 2018 i w 2017 było zupełnie inne lato. 

Zwrócił uwagę, że publiczne pieniądze trzeba tak wydawać, żeby nikt nie zarzucił niegospodarności.  

Dodał, że są dyskusje na temat, czy istniejący basen ma być 50-metrowy, czy zrobić basen 25-metrowy. 

Warto to rozważyć. Dokumentacja jest z 2009 roku i wtedy były inne technologie. Natomiast za 

zaktualizowanie tego projektu budowalnego też trzeba zapłacić. Można w internecie sprawdzić, że  

np. zamiana płytek na folię spowoduje, że wyda się 100 tys.zł mniej. Wówczas można zapłacić 

projektantowi 10-15 tys.zł, bo per saldo będzie to oszczędność dla samorządu.  

                 Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poinformował, iż Rada Miasta zapoznała się z informacją o działalności Miejskiego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji w 2018 r. oraz z odpowiedziami na zadane pytania. 

                  Rada Miasta zapoznała się z Informacją z działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji  

w Bielsku Podlaskim w 2018 r. 

 

O godzinie 9
59

 Burmistrz Miasta Jarosław Borowski opuścił obrady sesji.  

 

7. Informacja z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bielsku Podlaskim w 2018 r. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 7 dotyczy Informacji o pracy 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Bielsku Podlaskim w 2018 r. (informacja stanowi załącznik nr 7 

do protokołu). Dodał, że informacja została przedstawiona wszystkim radnym i była też rozpatrywana 

podczas posiedzeń Komisji Rady. Powitał jeszcze raz Panią Dyrektor Lucynę Pakułę. Poinformował  

o wynikach prac Komisji Rady Miasta, tj. wszystkie Komisje zapoznały się z przedłożoną informacją  

(opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 3D do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poinformował, iż Rada Miasta zapoznała się z Informacją z działalności Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Bielsku Podlaskim w 2018 r. 

 

             Rada Miasta zapoznała się z informacją z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy  

w Bielsku Podlaskim w 2018 r. 

 

8. Sprawozdanie roczne dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim  

z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Bielsku Podlaskim za rok 2018. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 8 dotyczy Sprawozdania rocznego 

Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim z realizacji Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny w Bielsku Podlaskim za rok 2018 (sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Dodał, że praca Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej będzie tematem obrad następnej sesji. Powitał 

jeszcze raz Pana Dyrektora. Poinformował, że wszystkie Komisje zapoznały się z przedłożoną informacją 

(opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 3E do protokołu). Otworzył dyskusję.  

 

               Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poinformował, że Rada Miasta zapoznała się z realizacją Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny w Bielsku Podlaskim za rok 2018.  

 

               Rada Miasta zapoznała się ze Sprawozdaniem rocznym dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
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Społecznej w Bielsku Podlaskim z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Bielsku Podlaskim 

za rok 2018. 

 

9. Informacja z działalności Pływalni Miejskiej „WODNIK” w Bielsku Podlaskim w 2018 r. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 9 dotyczy Informacji z działalności 

Pływalni Miejskiej Wodnik w roku 2018 (informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu). Dodał, że radni 

otrzymali informację z działalności Pływalni w roku 2018 i była ona też tematem obrad Komisji Rady 

Miasta. Powitał jeszcze raz Dyrektora Pływalni Pana Jana Bartoszuka. Poinformował o efektach prac 

Komisji, tj. na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji 

Miasta i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zapytała, 

dlaczego toalety znajdujące się w budynku pływalni przy szatniach są zamknięte? Jednocześnie zwróciła się 

z prośbą o umożliwienie korzystania z ww. toalet, zwłaszcza dla osób niepełnosprawnych.  

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, że z informacji otrzymanej od Dyrektora 

Pływalni Miejskiej „Wodnik” wynika, iż toalety na pływalni są czynne, a klucz do toalet znajduje się  

w szatni pływalni, o czym informuje czytelne ogłoszenie w widocznym miejscu. Z uwagi na bliską odległość 

bazaru miejskiego, duża liczba osób korzystała z toalet pozostawiając nieczystości i z tego powodu 

dochodziło do częstych incydentów. Przeszkadzało to klientom Pływalni Miejskiej „Wodnik”. W związku  

z powyższym dostęp do toalet jest pod nadzorem. Z wyjaśnień uzyskanych od Dyrektora Pływalni wynika, 

że nie zdarzył się przypadek nieudostępnienia toalet na prośbę osób spoza pływalni. 

             Przewodniczący RM poinformował, że ponadto na posiedzeniu Komisji Oświaty, Członek Komisji 

Danuta Karniewicz zwróciła się z następującymi pytaniami: 

 dla jakiej grupy osób dedykowany jest Aqua Aerobik? 

 czym różnią się propozycje – Senior i Senior Aktywny?   

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, że Dyrektor Pływalni wyjaśnił, że zajęcia  

z aqua aerobiku są to ćwiczenia przeniesione z sal fitness do basenu. Są one polecane wszystkim grupom 

wiekowym bez względu na płeć. Z dobrodziejstw fitnessu w wodzie mogą korzystać kobiety w ciąży, osoby 

otyłe lub po kontuzjach, dzieci, ich rodzice i dziadkowie. Regularne ćwiczenia aqua aerobik wyszczuplają, 

odciążają kręgosłup, poprawiają kondycję fizyczną, elastyczność ciała, wzmacniają mięśnie, zapobiegają 

osteoporozie, likwidują stres i napięcie. Jest to świetna metoda między innymi na bezbolesne i skuteczne 

usprawnianie poszczególnych części ciała po rozmaitych kontuzjach czy operacjach. Częste ćwiczenia  

w wodzie są najlepszą metodą rehabilitacji po doznanych wcześniej złamaniach czy zerwaniach ścięgien. 

Aqua aerobik jest skuteczny i bezpieczny nawet dla osób z ograniczoną ruchomością, ponieważ polega na 

wykonywaniu ćwiczeń w środowisku wodnym. Wyporność wody powoduje, że ciało jest lżejsze, a stawy 

odciążone. Obecnie z tej formy usług korzystają 3 grupy 15-osobowe kobiet dwa razy w tygodniu. 

Propozycje w cenniku biletów „Senior” są kierowane do osób indywidualnych a cena 1 biletu wynosi 8 zł, 

natomiast „Aktywny Senior” do grupki maksymalnie 5 osób z ceną za wejście 28 zł, w obydwu przypadkach 

z czasem do 120 minut. Bilety te są skierowane do emerytów i rencistów i są formą promocji dla 

zorganizowanej grupy do 5 osób. Bilety „Aktywny Senior” cieszą się dużą popularnością wśród emerytów  

i rencistów, które to zostały wprowadzone do cennika na ich prośbę, ponieważ przy wejściu grupki  

np. 5 osób zapłacą 28 zł, a nie 40 zł, jakby zapłacili przy wejściach pojedynczych. Ta forma możliwości 

korzystania z usług tutejszej Pływalni wpływa również na integrację ww. środowiska i jest korzystna dla 

obydwu stron. 

                Przewodniczący RM poinformował, że Komisja Oświaty zapoznała się z przedłożoną informacją. 

Komisja do spraw Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju Gospodarczego oraz 

Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego oraz Komisja Finansów i Budżetu Miasta zapoznały się  

z przedłożoną informacją (opinie i wnioski Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 3F do protokołu). 
Otworzył dyskusję. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radna Danuta Karniewicz podziękowała Panu Dyrektorowi za tak obszerną, szczegółową informację. 

Uważa, że będzie to promocja basenu. 
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Radny Tomasz Hryniewicki zwrócił się z pytaniem – czy w dniu 1 czerwca na Międzynarodowy Dzień 

Dziecka są planowane tzw. dni otwarte i dzieci będą miały wolne wejście?  

 

Radna Maria Grabowska poinformowała, że ma pytanie dotyczące jakości wody. Zwróciła uwagę, że 

podano tylko, że są przeprowadzone wszystkie badania, analizy zgodnie z Rozporządzeniem. Natomiast 

warto rozszerzyć informację o wynik tych badań, czy to jest pozytywne, czy bywały zastrzeżenia i w jakim 

temacie, np. mikrobiologii, chemii. Chodzi o to, aby wiedzieć, że rzeczywiście ta woda odpowiada 

wymaganiom Rozporządzenia. 

 

Radna Iwona Kołos zwróciła uwagę, że w 2018 roku z usług Pływalni „Wodnik” skorzystało o 17,8% 

więcej osób. W związku z tym chciałaby zapytać Pana Dyrektora - jak ten wzrost przełożył się na finanse?  

 

Radny Krzysztof Grygoruk zwrócił się z pytaniem - czy jest możliwość w przyszłym sezonie zwiększyć 

otwartość wszystkich saun?  

Zwrócił uwagę na kwestię dotyczącą poprawienia wizerunku pań na basenie, żeby zamiast niebieskich 

fartuszków zasponsorować im koszulki z logo basenu.   

 

Dyrektor Pływalni Miejskiej „Wodnik” Jan Bartoszuk poinformował, że w zeszłym roku został 

dyrektorem od 1 kwietnia i przerwa technologiczna była już zaplanowana. Zaplanowano pewne prace 

również z firmami zewnętrznymi, więc ta przerwa odbyła się w sierpniu. Po dokonanej analizie ostatnich lat, 

jak również po rozpoznaniu w innych pływalniach, ten termin przerwy technologicznej został przesunięty  

i będzie ona od 26 sierpnia do 9 września. Z wyliczeń wynika, że wtedy jest najmniej osób korzystających  

z Pływalni, ponieważ kończy się okres wakacji, uczniowie robią zakupy i nie mają czasu na korzystanie  

z basenu. Ponadto w pierwszych dniach września nie są jeszcze wprowadzane programy.  

Dodał, że na bieżąco będą reagować, żeby ta przerwa technologiczna była jak najmniej dokuczliwa.  

Wyjaśnił, że na Dzień Dziecka będzie wprowadzona promocja. W zeszłym roku była to promocja –  

„Bez limitu czasu” i najbardziej wytrwałe dzieci korzystały nawet 7 godzin. W tym roku z okazji 

jubileuszowych Dni Bielska również zostanie wynajęty dmuchany tor przeszkód i pod nadzorem ratowników 

przez cały dzień będzie to dodatkowa atrakcja dla dzieci. 

Poinformował, że jest obowiązek informowania o badaniach wody. Informuje się o tym na tablicach 

ogłoszeń oraz na stronach internetowych. Do tej pory nie było nieprawidłowości.  

Wyjaśnił, że starają się dostosowywać otwartość saun do potrzeb użytkowników. Od grudnia, w okresie, 

kiedy najwięcej osób korzysta z saun są otwarte wszystkie saumy przez 3 dni w tygodniu, tj. w poniedziałki, 

czwartki i niedziele. W pozostałe dni są one otwarte przemiennie. To też wynikło z dokonanych analiz 

ostatnich lat. Przyczyniło się to do wzrostu o około trzydzieści kilka procent użytkowników saun.  

Poinformował, że zostało zrobione rozpoznanie odnośnie ubrań oraz zaprojektowano logo na koszulki.  

Te zmiany będą wprowadzane, żeby dla pań pracowało się lepiej, jak również ten znak „Wodnik” kojarzył 

się dla klientów.  

Dodał, że w roku ubiegłym nastąpił wzrost użytkowników o 11 695 osób, tj. 17,8%. W związku z tym 

zwiększyła się ilość osobogodzin korzystania i to przyniosło korzystny efekt dla Pływalni. Rok 2018 zaczęto 

stratą 83 tys.zł, natomiast zakończono z przychodem w wysokości 75 tys.zł. Zwiększona ilość 

użytkowników spowodowała, że poprawiła się sytuacja finansowa i rok zakończono pozytywnie, na plusie. 

 

Radny Krzysztof Grygoruk stwierdził, że dla osób korzystających z basenu bardzo poprawiła się atmosfera 

i za to chce podziękować Panu Dyrektorowi.  

 

Dyrektor Pływalni Miejskiej „Wodnik” Jan Bartoszuk dodał, że cały czas dokonuje się zmian.  

Wczoraj na Pływalni został zamontowany czytnik czasu, który pomoże użytkownikom na bieżąco śledzić 

czas. 

 

Radna Iwona Kołos stwierdziła, że bardzo cieszy się z tego, że Pan Dyrektor czyta z myśli, przynajmniej  

z jej. Ma nadzieję, że będzie dobra współpraca. 

 

                Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poinformował, że Rada Miasta zapoznała się z Informacją o pracy Pływalni Miejskiej 

„Wodnik” w roku 2018. 
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                Rada Miasta zapoznała się z informacją z działalności Pływalni Miejskiej „Wodnik” w Bielsku 

Podlaskim w 2018 r. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu części 

nieruchomości w Pływalni Miejskiej „WODNIK” w Bielsku Podlaskim. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 10 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu części nieruchomości Pływalni Miejskiej „Wodnik”  

w Bielsku Podlaskim (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu).  

Dodał, że radni otrzymali projekt uchwały i było to tematem obrad Komisji. Poinformował, że wszystkie 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 3G 

do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 
               Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu części nieruchomości  

w Pływalni Miejskiej „WODNIK” w Bielsku Podlaskim. 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, 

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski. 

 

             Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 

Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

   Uchwałę Nr VI/52/19 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu części nieruchomości  

w Pływalni Miejskiej „WODNIK” w Bielsku Podlaskim 

     (uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu) 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad ustalania i przekazywania z budżetu Miasta Bielsk Podlaski 

zakładowi budżetowemu środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów  

i usług. 

  

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 11 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

zasad ustalenia i przekazywania z budżetu Miasta Bielsk Podlaski zakładowi budżetowemu środków 

finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów i usług (wniosek wraz z projektem uchwały 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu). Dodał, że projekt uchwały był tematem prac Komisji i wszystkie 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 3H 

do protokołu).  
 
                 Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zasad ustalania i przekazywania z budżetu Miasta Bielsk Podlaski zakładowi 
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budżetowemu środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów i usług.   

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, 

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski. 

                   Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 

Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

   Uchwałę Nr VI/53/19 

w sprawie zasad ustalania i przekazywania z budżetu Miasta Bielsk Podlaski  

zakładowi budżetowemu środków finansowych wynikających z rozliczenia  

podatku od towarów i usług  

                                               (uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie nadania statutu 

zakładowi budżetowemu „Pływalnia Miejska – WODNIK” w Bielsku Podlaskim. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 12 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie nadania statutu zakładowi budżetowemu „Pływalnia 

Miejska - WODNIK” w Bielsku Podlaskim (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu). Poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały oraz było to tematem obrad Komisji  

i wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią 

załącznik nr 3I do protokołu). Otworzył dyskusję. 
 
                  Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

  

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie nadania statutu zakładowi 

budżetowemu „Pływalnia Miejska – WODNIK” w Bielsku Podlaskim. 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, 

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski. 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

     Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

   Uchwałę Nr VI/54/19 

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie nadania statutu  

zakładowi budżetowemu „Pływalnia Miejska – WODNIK” w Bielsku Podlaskim  

          (uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu) 
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Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko ogłosił 15-minutową przerwę. 

 

Przerwa trwała od godziny 10
23

 do godziny 10
43

. Po przerwie, w obradach sesji uczestniczyło 20 radnych. 

 

                  Po przerwie, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko wznowił obrady VI sesji Rady Miasta. 

Poinformował, że na sali obrad znajduje się 20 radnych, co stanowi quorum i Rada może obradować oraz 

podejmować prawomocne decyzje.  

 

O godzinie 10
44 

na salę obrad przybył radny Eugeniusz Simoniuk i od tej pory w sesji uczestniczyło  

21 radnych. 

  

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania 

dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Miasta Bielsk 

Podlaski, w tym określenia kategorii dzieci na które przyznawana jest dotacja. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 13 dotyczy podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów 

prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Miasta Bielsk Podlaski, w tym określenia kategorii 

dzieci na które przyznawana jest dotacja (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu). Dodał, że projekt uchwały został dostarczony radnym wraz z materiałami sesyjnymi i był 

tematem obrad Komisji. Poinformował o wynikach prac Komisji, tj. Komisja Oświaty, Kultury, Sportu  

i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Na posiedzeniu Komisji do spraw Inwestycji, Gospodarki 

Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju Gospodarczego oraz Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego, 

Członek Komisji Tomasz Hryniewicki zwrócił się z pytaniem - jakie są aktualnie kwoty dotacji w miastach 

ościennych, tj. w Siemiatyczach i Hajnówce? 

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, że w Siemiatyczach żłobki i kluby dziecięce 

nie są prowadzone przez prywatne podmioty, natomiast w Hajnówce zgodnie z uchwałą Nr XL/311/14 Rady 

Miasta Hajnówka z dnia 29 października 2014 r. w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania 

dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie miasta Hajnówka kwota 

dotacji na dziecko objęte opieką w żłobku wynosi 645 zł miesięcznie, zaś na dziecko objęte opieką w klubie 

dziecięcym wynosi 260 zł miesięcznie. Jednocześnie Burmistrz Miasta zwraca uwagę, że nie może być 

zobowiązany do pośredniczenia w uzyskiwaniu informacji, które są informacjami publicznymi i dostępne 

każdemu w trybie ustawy z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2018 r. 

poz. 1330 z późn.zm.). Zgodnie z art. 4 ust. 3 ww. ustawy do udostępniania informacji publicznej 

obowiązane są podmioty będące w posiadaniu takich informacji, a zatem pytanie nie powinno być kierowane 

do Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski. 

                Przewodniczący RM poinformował, że Komisja do spraw Inwestycji oraz Komisja Finansów  

i Budżetu Miasta pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie i wnioski Komisji Rady Miasta 

stanowią załącznik nr 3J do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radna Iwona Kołos stwierdziła, że chce z góry podziękować za przychylne ustosunkowanie się do tej 

uchwały Rady Miasta.  

Poinformowała, że od 2 miesięcy poruszała kwestię podwyższenia dotacji celowej. Zgłaszało to także kilka 

osób. Chce podziękować Panu Burmistrzowi i Kierownikowi Referatu Oświaty Panu Jakubowskiemu za 

uwzględnienie sugestii, aby dwie stawki zróżnicować. Stawka dotacji celowej na dziecko w żłobku będzie 

wynosiła 350 zł, natomiast w klubie dziecięcym 250 zł. Jest to bardzo dobre zróżnicowanie, ponieważ koszt 

opieki w klubie dziecięcym jest zupełnie inny niż w opiece żłobkowej. Opieka żłobkowa wymaga zupełnie 

innej bazy i innej opieki, także opieki pielęgniarskiej, opieki medycznej. Może nie jest to stawka 

podwyższona aż tak bardzo, ale zostało zachowane 100 zł, o które prosiła w styczniu.  

Zwróciła uwagę, że w mieście są aktywne osoby, które chcą prowadzić taką prywatną inicjatywę opieki.  

To bardzo dobrze, ponieważ w Bielsku tylko jedna placówka ma opiekę żłobkową. Opieka żłobkowa 

powinna się rozwijać i podwyższenie tej stawki być może zachęci osobę prowadzącą taką działalność do 
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otwarcia kolejnego punktu. Zapotrzebowanie na opiekę żłobkową jest bardzo duże w naszym mieście. 

Codziennie są telefony do osób prowadzących te punkty z pytaniem o wolne miejsca.  

 

Radny Tomasz Hryniewicki stwierdził, że zdziwiła go odpowiedź na pytanie dotyczące żłobków  

i przedszkoli na terenie miast ościennych, które zadał na Komisji do spraw Inwestycji.  

Zwrócił uwagę, że jego zadaniem jest dopytywać, a zadaniem Burmistrza i Urzędu Miasta jest udzielenie 

odpowiedzi na te pytania.  

Poinformował, że również ustalił pewne rzeczy, tj. w Siemiatyczach działają 3 przedszkola samorządowe  

i w tej chwili z Programu „Maluch+” jest organizowane czwarte przedszkole samorządowe.  

Dodał, że żałuje, iż Bielsk nie przystąpił do Programu „Maluch+”, ponieważ wszystkie wnioski  

z samorządów zostały rozpatrzone pozytywnie i przyznano dotacje.  

 

                 Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji 

celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Miasta Bielsk Podlaski, w tym 

określenia kategorii dzieci na które przyznawana jest dotacja.  

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, 

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

   Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

   Uchwałę Nr VI/55/19 

zmieniającą uchwałę w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej  

dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Miasta Bielsk Podlaski,  

w tym określenia kategorii dzieci na które przyznawana jest dotacja 

    (uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu) 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego. 
 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 14 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia wysokości opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

Poinformował, że projekt uchwały został dostarczony radnym i był rozpatrywany podczas posiedzeń 

Komisji. Dodał, że wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji Rady 

Miasta stanowią załącznik nr 3K do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 

                 Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego.  

Wyniki głosowania 
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ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, 

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski. 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

   Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

   Uchwałę Nr VI/56/19 

w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki  

oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

    (uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu) 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach oraz nauczycieli przedszkoli prowadzących zajęcia  

w grupach mieszanych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Bielsk Podlaski. 

  

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 15 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, 

terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych zatrudnionych w szkołach i przedszkolach oraz 

nauczycieli przedszkoli prowadzących zajęcia w grupach mieszanych, dla których organem prowadzącym 

jest Miasto Bielsk Podlaski (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 

Poinformował, że projekt uchwały był obradowany na posiedzeniach Komisji i wszystkie Komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 3L do 

protokołu). Otworzył dyskusję. 

 

                Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych zatrudnionych w szkołach  

i przedszkolach oraz nauczycieli przedszkoli prowadzących zajęcia w grupach mieszanych, dla których 

organem prowadzącym jest Miasto Bielsk Podlaski.  

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, 

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski. 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

   Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

   Uchwałę Nr VI/57/19 
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w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów,  

psychologów logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych zatrudnionych  

w szkołach i przedszkolach oraz nauczycieli przedszkoli prowadzących zajęcia  

w grupach mieszanych dla których organem prowadzącym jest Miasto Bielsk Podlaski 

(uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu) 

 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu powoływania członków oraz organizacji  

i trybu działania Bielskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego.  

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 16 dotyczy podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie trybu powoływania członków oraz organizacji i trybu działania Bielskiej 

Rady Działalności Pożytku Publicznego (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 22 do 

protokołu). Poinformował, że projekt uchwały został dostarczony radnym i był też obradowany na 

posiedzeniach Komisji. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji Rady 

Miasta stanowią załącznik nr 3Ł do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 

                 Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu powoływania członków oraz organizacji i trybu 

działania Bielskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego.  

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, 

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski. 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

   Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

   Uchwałę Nr VI/58/19 

zmieniającą uchwałę w sprawie trybu powoływania członków oraz organizacji  

i trybu działania Bielskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego 

(uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu) 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują rodziny wielodzietne. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 17 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na 

których zamieszkują rodziny wielodzietne (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 24 do 

protokołu). Poinformował, że projekt uchwały został dostarczony radnym i był też obradowany podczas 

posiedzeń Komisji. Dodał, że wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji 

Rady Miasta stanowią załącznik nr 3M do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radna Danuta Karniewicz poinformowała, że na posiedzeniu Komisji poprosiła o wyjaśnienie na sesji, 

dlaczego wraca się do tego tematu. Zwróciła uwagę, że Karta Dużej Rodziny upoważnia do 50% zniżki opłat 

za śmieci i ludzie zaczęli występować o tą Kartę. Rzeczywistość okazuje się jednak inna. W sytuacji, jeżeli 
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jest trójka dzieci i razem mieszkają, to należy się 50% zniżki, a jeżeli dzieci są poza domem to wówczas 

normalnie płaci się za śmieci.  

 

Radny Eugeniusz Simoniuk zwrócił się z pytaniem do Pani Burmistrz - kto poniesie koszty, kto pokryje 

koszty pięćdziesięcioprocentowe, czy Urząd Miasta, czy Przedsiębiorstwo Komunalne?  

Dodał, że nie jest przeciwko zniżce, lecz tylko chodzi o to, kto poniesie koszty. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska wyjaśniła, że opłata jest wnoszona do Urzędu 

Miasta i w związku z tym Przedsiębiorstwo Komunalne nie poniesie kosztów. Jest to koszt Miasta. Opłata za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi z różnych przyczyn powinna być dwa i pół razy większa.  

Na poprzedniej sesji zostało zaproponowane zwiększenie opłat za gospodarowanie odpadami zbieranymi 

selektywnie i zmieszanych. Ta podwyżka w mniemaniu mieszkańców jest bardzo wysoka, natomiast de facto 

jest bardzo niewielka, ponieważ różnicę pokrywa Miasto. Obecny konsumpcyjny styl życia mieszkańców 

powoduje, że odpadów jest bardzo dużo. Taka sytuacja występuje również w innych miastach. Koszty 

odbioru i zagospodarowania odpadów rosną.  

Poinformowała, że w 2016 roku została zaproponowana ulga we wnoszeniu opłaty rodzinom wielodzietnym. 

Miastu zależy na tym, aby aspekty demograficzne były troszeczkę inne, żeby nie było tendencji malejącej  

w demografii naszego miasta, żeby rodziny się rozwijały i miały lżej. W związku z tym została 

zaproponowana 50% bonifikata. Z dniem 1 stycznia 2019 r. w ustawie Karta Dużej Rodziny nastąpiła 

zmiana definicji rodziny wielodzietnej. W związku z tym został przygotowany projekt uchwały, żeby wrócić 

do tego celu, który przyświecał w 2016 roku. W § 3 w ust. 1 są ustalone kryteria, tj. „na jednej 

nieruchomości lokalowej zamieszkują członkowie rodziny wielodzietnej, tj. rodzic (rodzice) lub małżonek 

rodzica, z co najmniej trojgiem dzieci, które posiadają ważne Karty Dużej Rodziny; członkowie rodziny 

wielodzietnej zostali ujęci w deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

złożonej przez właściciela nieruchomości; członkowie rodziny wielodzietnej posiadają Karty Dużej 

Rodziny”. 

Zwróciła uwagę, że Parlament dokonał zmiany ustawy Karta Dużej Rodziny, ale nie zabezpieczył środków 

na ten cel. Każda zaproponowana bonifikata pomniejsza dochody miasta. Skoro radni uznali, że priorytetem 

są rodziny wielodzietne i trzeba im pomóc, więc taka pomoc została zaproponowana w tej uchwale.  

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 11
03 

z sali obrad wyszedł radny Tomasz Hryniewicki i od tej pory 

w sesji uczestniczyło 20 radnych. Radny Tomasz Hryniewicki na salę obrad powrócił o godzinie 11
04

 i od tej 

pory w sesji uczestniczyło 21 radnych.  

 

                 Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują rodziny wielodzietne.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, 

Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko,  

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Iwona Kołos. 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i poinformował, że uchwała została podjęta. 

 

   Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1, podjęła 
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   Uchwałę Nr VI/59/19 

w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują rodziny wielodzietne 

(uchwała stanowi załącznik nr 25 do protokołu) 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2019 r. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 18 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

dokonania zmian w budżecie miasta (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 26 do 

protokołu). Dodał, że projekt uchwały został dostarczony radnym z materiałami na sesję i w międzyczasie 

została też dostarczona radnym autopoprawka do zmian w budżecie (autopoprawka do projektu uchwały 

stanowi załącznik nr 27 do protokołu). Poinformował, że wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 3N do protokołu). Dodał, że 

tradycyjnie Pani Skarbnik udzieli dodatkowych wyjaśnień w sprawie dokonania zmian w budżecie oraz 

dotyczących Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta.  
 

Skarbnik Miasta Anna Szkoda omówiła zmiany zaproponowane w budżecie miasta oraz w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej na lata 2019 - 2027. Poinformowała, że zgodnie z tymi zmianami dochody budżetu 

stanowią kwotę 111 862 424 zł. Jest to wzrost o 295 427 zł i następuje z tytułu wzrostu rocznej subwencji 

ogólnej o 169 427 zł, natomiast pozostałą kwotę stanowią dochody zabezpieczane na rozliczenia z tytułu 

podatku VAT. Te zmiany są zarówno po stronie dochodów i wydatków. Po stronie dochodów majątkowych 

zmiany nie następują. Wydatki ogółem stanowią kwotę 135 741 495 zł. Wzrost jest o 716 652 zł. Zmiany 

dokonują się zarówno po stronie wydatków bieżących, jak i wydatków majątkowych. Po stronie wydatków 

bieżących następuje wzrost o 401 988 zł z tytułu zabezpieczenia dodatkowych środków w kwocie 35 tys.zł 

na rozbiórkę budynków garażowych wraz z wykonaniem dokumentacji projektowej. Kwota 204 288 zł jest 

to zabezpieczenie środków na wydatki związane z realizacją programów profilaktyki i rozwiazywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii. Te środki wynikają z rozliczenia realizacji 

programów w latach 2016-2018. Są to tzw. środki znaczone, których nadwyżka w latach ubiegłych nie może 

być skierowana na inny cel. 126 tys.zł są to środki zabezpieczane na rozrachunki z tytułu podatku VAT. 

Kwota 30 700 zł została zabezpieczona na uchwalone wcześniej wyższe stawki dotacji dla żłobka. 26 tys.zł 

jest to zwiększenie planu wydatków na letnie oczyszczanie placów i chodników miejskich. Został ogłoszony 

przetarg i taka kwota jest wymagana do podpisania umowy. Po stronie wydatków majątkowych następuje 

wzrost o 314 664 zł do kwoty 45 551 519 zł. W tej kategorii wydatków wzrasta limit wydatków na 

przebudowę ul. Ogrodowej o 64 664 zł, 210 tys.zł to dodatkowe wydatki na realizację budowy Bielskiego 

Domu Kultury i 40 tys.zł kwota wynikająca z autopoprawki. Jest to kwota środków, które muszą być 

zabezpieczane na wykonanie studium wykonalności i wniosku do projektu dotyczącego realizacji nowego 

zadania inwestycyjnego „Niskoemisyjny transport publiczny i bezpieczna komunikacja na terenie  

miasta Bielsk Podlaski”. W związku z tymi zmianami wynik budżetu zamyka się deficytem w kwocie 

23 879 071 zł, który zostanie pokryty z wolnych środków w wysokości 2 875 126 zł i z kredytów,  

bądź innych zewnętrznych środków, które są zaplanowane do zaciągnięcia w bieżącym roku w kwocie 

21 003 945 zł. Przychody budżetu wynoszą 27 579 071 zł.  

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko otworzył dyskusję. 

   

               Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2019 r.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Iwona Kołos,  

Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko,  
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Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Danuta Karniewicz. 

 
                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

   Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1, podjęła 

   Uchwałę Nr VI/60/19 

w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2019 r. 

(uchwała stanowi załącznik nr 28 do protokołu) 

 
19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Bielsk Podlaski na lata 2019-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 

2019-2027. 
 
Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 19 dotyczy podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Bielsk Podlaski na 

lata 2019-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2019-2027 (wniosek wraz  

z projektem uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu). Dodał, że projekt uchwały wraz  

z autopoprawką został dostarczony radnym (autopoprawka do projektu uchwały stanowi załącznik nr 30  

do protokołu). Poinformował, że wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały  

(opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 3O do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 
                  Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Bielsk Podlaski na lata 2019-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2019-2027.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Iwona Kołos,  

Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko,  

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Danuta Karniewicz.   

                
                      Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował 

o wynikach głosowania i poinformował, że uchwała została podjęta. 

 

   Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1, podjęła 

   Uchwałę Nr VI/61/19 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Miasta Bielsk Podlaski na lata 2019-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat  

zobowiązań na lata 2019-2027  

(uchwała stanowi załącznik nr 31 do protokołu) 

 
20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wykorzystania wizerunku herbu 

miasta. 
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Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 20 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji dotyczącej wykorzystania wizerunku herbu miasta (wniosek wraz z projektem uchwały 

stanowi załącznik nr 32 do protokołu). Dodał, że projekt uchwały został dostarczony radnym i był 

obradowany podczas posiedzeń Komisji. Poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 3P do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 
W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Artur Maciej Żukowski zwrócił uwagę, że nad problemem dotyczącym wykorzystania wizerunku 

herbu procedowała poprzednia Rada Miasta, jak również proceduje obecna Rada.  

Stwierdził, że w tej kwestii jest bałagan. W sprzedaży pojawiają się różne rzeczy z herbem naszego miasta, 

także na „Allegro”, pojawiają się koszulki i kubki. Herb jest przekłamywany. W końcu należałoby 

unormować ten problem.  

Poinformował, że w imieniu Klubu Radnych „Wspólnie dla Bielska” wnioskuje do Pani Burmistrz  

o rozpoczęcie prac nad unormowaniem prawnym zasad korzystania z herbu.  

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zwrócił się do Pani mecenas o wypowiedź, czy wniosek jest 

prawidłowy. 

 

Radca prawny Joanna Kamieńska zwróciła uwagę, że jest to wniosek intencyjny. Nie jest to wniosek 

dotyczący konkretnego aktu prawnego, czyli uchwały, ani poprawki do tej uchwały. W związku z tym jest to 

zainteresowanie tematem i do tego ma zmierzać. W takiej sytuacji jest to poprawny wniosek.  

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zwrócił się z pytaniem - czy ten wniosek podlega głosowaniu? 

 

Radca prawny Joanna Kamieńska poinformowała, że jest to wniosek Klubu. Jeżeli Rada chciałaby, żeby 

był to wniosek Rady, to wtedy musi być poddany pod głosowanie. Natomiast ten wniosek może być też 

rozważony przez Pana Burmistrza, jako wniosek Klubu. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko stwierdził, że zostanie to potraktowane, jako wniosek Klubu. 

 

Radny Piotr Wawulski stwierdził, że brakuje mu w tym wniosku jednej rzeczy, tj. żeby zobligować Panią 

Sekretarz do terminowości, bo odpowiedź będzie za pół roku.  

 

Radny Artur Maciej Żukowski podziękował Panu Radnemu. Stwierdził, że jednak Bielsk Podlaski łączy 

ludzi.  

Dodał, że „Wspólnie dla Bielska” z „Koalicją Bielską” rozwiążą ten problem.  

 

Sekretarz Miasta Tamara Korycka zwróciła uwagę, że wniosek zgłoszony przez radnego był skierowany 

do Pana Burmistrza, w związku z tym nie rozumie takiej insynuacji ze strony Pana Radnego. 

 
                  Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej 

wykorzystania wizerunku herbu miasta. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wykorzystania wizerunku herbu miasta.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz,  

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Andrzej Roszczenko,  
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Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Ostaszewski. 

 
                      Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował 

o wynikach głosowania i poinformował, że uchwała została podjęta. 

 

   Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1, podjęła 

   Uchwałę Nr VI/62/19 

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wykorzystania  

wizerunku herbu miasta 

(uchwała stanowi załącznik nr 33 do protokołu) 

 
21. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym. 

 
Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 21 dotyczy sprawozdania z działalności 

Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie Burmistrza Miasta  

z działalności za okres od 19 lutego do 18 marca 2019 r. stanowi załącznik nr 34 do protokołu).  
Otworzył dyskusję. 

 

W dyskusji wzięli udział:  
 

Wiceprzewodniczący RM Tomasz Sulima poinformował, że systemu pomiaru i informowania  

o zanieczyszczeniach w mieście już działa. W związku z tym jest prośba, aby zamieścić to na stronie 

internetowej, tj. mapę z 10 punktami miasta, które obejmują większość terenu. Może to zainteresować wielu 

mieszkańców, którzy udają się na spacery wieczorne, lub biegają.  

Podziękował Pani Burmistrz za to, że taki system funkcjonuje. 

 

Radny Tomasz Hryniewicki stwierdził, że w sprawozdaniu Pana Burmistrza zauważył dwie dość dziwne 

rzeczy. Pierwszą rzeczą jest to, że nasadzenia kwiatowe na terenie miasta Bielska Podlaskiego będzie 

prowadzić firma z Henrykowa z powiatu białostockiego. Tej firmie opłaci się zrobić takie nasadzenia, 

uzupełnić czarnoziem w doniczkach, przyjeżdżać i pielęgnować kwiaty, itd. W związku z tym pojawia się 

pytanie - dlaczego np. Przedsiębiorstwo Komunalne nie wygrało ze swoją ofertą, czy Przedsiębiorstwo 

składało taką ofertę? Być może Przedsiębiorstwo nawet nie składało oferty. Jest to trochę niepokojąca 

sytuacja, że nie wykorzystuje się spółki miejskiej Przedsiębiorstwa Komunalnego do tego, aby sprzątało cały 

teren miasta, place, ulice oraz robiło nasadzenia zwłaszcza, że parę lat temu Przedsiębiorstwo to robiło  

z bardzo dobrymi efektami.  

Dodał, że w tej chwili nie widać dużego ruchu w domu pogrzebowym prowadzonym przez Przedsiębiorstwo 

Komunalne, natomiast domy pogrzebowe prywatne bardzo dobrze prosperują, więc trochę dziwi ta 

stagnacja.  

Poinformował, że kolejna sprawa dotyczy zwiększenia kwoty na równiarkę, która równa drogi gruntowe.  

W tym roku będzie to już ponad 300 tys.zł, a było dwieście kilkadziesiąt tysięcy złotych. Jest to znacząca 

różnica. Czy przybyło tak dużo dróg gruntowych, czy koszty osobowe się zwiększyły, czy nie było tańszych 

ofert, czy wspólnie z Gminą Wiejską nie można postarać się o taką równiarkę, ponieważ Gmina ją posiada  

i z niej korzysta?  

    

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 11
23

 z sali obrad wyszedł radny Eugeniusz Simoniuk i od tej pory 

w sesji uczestniczyło 20 radnych. 

 

Radna Danuta Karniewicz zwróciła uwagę, że za bieżące utrzymanie dróg miejskich w 2019 roku będą 

odpowiadały dwie firmy, tj. „Maksbud” i Pan Włodzimierz Duda. W związku z tym, jak zostały podzielone 

te obowiązki i zadania, ponieważ wczoraj jadąc na ul. Sosnową przejeżdżała ul. Gajową, ul. Bohaterów 

Września oraz widziała przedłużenie ul. Strzelniczej i tam można pogubić koła. Naprawdę nic tam się nie 

robi. 
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Dodała, że w zakresie spraw gospodarki przestrzennej wydano 9 decyzji ustalających warunki zabudowy 

oraz jedną decyzję ustalającą lokalizację inwestycji użytku publicznego. Zwróciła się z pytaniem - jaka to 

inwestycja?  

 

Radna Iwona Kołos zwróciła uwagę na unieważniony przetarg na budowę fontanny miejskiej, tj. Budżet 

Obywatelski. Najkorzystniejsza cena to już prawie 500 tys.zł, a na sfinansowanie tego zamówienia zostało 

przeznaczone 230 tys.zł. Odległość od tej inwestycji to już prawie 2 lata.  

Poinformowała, że razem z Panem Tomaszem starali się o ten Budżet Obywatelski i była w to zaangażowana 

pewna ilość osób. Teraz okazuje się, że jest problem.  

Zwróciła uwagę, że Budżety Obywatelskie, za które odpowiadał MOSiR zostały zrealizowane bardzo 

szybko i nie było problemu z tymi inwestycjami.  

Stwierdziła, że ceny windują mocno w górę i za moment okaże się, że w ogóle ten Budżet Obywatelski nie 

będzie zrealizowany. Na chwilę obecną nie widzi, żeby Miasto dołożyło kolejne dosyć duże pieniądze do 

realizacji tej inwestycji. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska poinformowała, że na terenie miasta zostały 

zamontowane sensory w następujących punktach: Urząd Miasta Bielsk Podlaski ul. Kopernika 1, Szkoła 

Podstawowa nr 4 im. A. Mickiewicza, ul. Mickiewicza 126, Przedszkole Nr 3 z Oddziałami Integracyjnymi 

ul. Żeromskiego 4. Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji ul. Orzeszkowej 19, budynek mieszkalny przy  

ul. Jana Pawła II 22, Szkoła Podstawowej Nr 2, budynek mieszkalny przy ul. Norwida na stacji uzdatniania 

wody, budynek mieszkalny przy ul. Rejonowej 6, budynek szaletu miejskiego przy ul. Dubiażyńskiej, 

budynek mieszkalny ul. Dubicze 35. Chcąc skorzystać z monitoringu jakości powietrza można w GOOGLE 

wpisać „Airly” i wówczas pokaże się mapa stanu jakości i poziomu zanieczyszczenia powietrza w Polsce. 

Ponadto na oficjalnej stronie miasta jest zamieszczony baner i tam można uzyskać informacje dotyczące 

pomiarów temperatury, wilgotności powietrza, ciśnienia atmosferycznego, stężenia pyłów PM1, PM2,5  

i PM10. Są tam też dane historyczne oraz prognoza zanieczyszczenia.  

Uważa, że to wprowadzone novum zmobilizuje mieszkańców do dbania o jakość powierza, ponieważ pyły 

są bardzo szkodliwe. Pyły np. PM2,5 są odpowiedzialne m.in. za nasilenie astmy, osłabienie czynności płuc, 

nowotwory gardła, krtani, zaburzania rytmu serca, zapalenia naczyń krwionośnych, miażdżycę, itd.  

Poinformowała, że mając na uwadze również dbałość o zdrowie Miasto zamierza przystąpić do konkursu 

dotyczącego niskoemisyjnego transportu. Konkurs jest do 30 kwietnia. Końcowym efektem może być 

dofinansowanie zakupu autobusów elektrycznych, a także można uzyskać do 50% dofinansowanie 

modernizacji niektórych ulic. Koncepcja aplikowania jeszcze nie została ustalona do końca. W tej sprawie są 

prowadzone rozmowy.  

Poinformowała, że co roku jest przeprowadzany przetarg na wybór wykonawcy, który robi nasadzenia 

kwiatów. Poprzednio zajmowało się tym Przedsiębiorstwo Komunalne. Teraz Przedsiębiorstwo nie ma takiej 

oferty. Można zapytać Pana Prezesa, jaką ma koncepcję dotyczącą funkcjonowania Przedsiębiorstwa. 

Wiadomo, że przedsiębiorstwo komunalne ma wiele branż. Kolejna branża może być dobrym rozwiązaniem, 

ale z drugiej strony jest to niesamowicie uciążliwe.  

Dodała, że Miasto korzysta z usług prywatnych firm, które oferują korzystne ceny. Przetargi są tak ustalone, 

że kryterium istotnym jest najniższa cena. Natomiast to, że firma ma swoją siedzibę poza Bielskiem  

nie oznacza, że nie może wynająć pracowników do pielęgnowania kwiatów. 

Zwróciła uwagę, że Dom Pogrzebowy prowadzony przez Przedsiębiorstwo Komunalne wygląda już zupełnie 

inaczej i niczym nie różni się od domów pogrzebowych prywatnych. Przedsiębiorstwo dokonało remontu, 

ponieważ był on niezbędny. 

Poinformowała również, że na utrzymanie dróg bitumicznych i gruntowych został ogłoszony przetarg. 

Przetarg na utrzymanie dróg gruntowych wygrał Pan Duda, natomiast na drogi bitumiczne firma „Maksbud”. 

Zwróciła uwagę, że jeśli chodzi o fontannę, to różne czynniki mają wpływ na to, że każdego roku ceny są 

wyższe. Jest to m.in. inflacja, kończąca się perspektywa unijna. Wpływa to na wzrost cen. W pewnym 

momencie, należy podjąć decyzję, czy trzeba realizować za wszelką cenę, albo należy się wycofać, bo cena 

jest za wysoka. W sytuacji, gdy perspektywa się skończy, to będzie odwrotna sytuacja. Wtedy wykonawcy 

będą szukać pracy, bo środki unijne na pewno będą niższe. Nie będzie takich środków, jak w tej 

perspektywie i dlatego trzeba wykorzystać wszelkie szanse jeszcze możliwe i Miasto to czyni.  

Stwierdziła, że podobny komentarz może też odnieść do kwot dotyczących bieżącego utrzymania oraz do 

wszelkich innych wydatków. Te ceny nie będą stały w miejscu. Wynagrodzenia pracownicze też są wyższe  

i wykonawcy w związku z tym życzą sobie wyższych kwot.  



23 

 

Protokół Nr VI/19 z obrad VI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski w dniu 26 marca 2019 r. 

 

Dodała, że trzeba dbać o budżet, żeby po stronie dochodowej również były odpowiednie podatki i opłaty,  

a niestety subwencja nie jest wystarczająca, itd. To jest problem wszystkich samorządów. 

 

Radny Tomasz Hryniewicki stwierdził, że ucieszyła go sprawa dofinansowania i podpisania umowy na 

zadanie - Festiwal „Pod opieką Bogurodzicy” kwota 30 tys.zł.   

Zwrócił uwagę, że w sprawozdaniu podano, że 1 marca Pani Burmistrz wraz z delegacją pracowników 

Urzędu Miasta w Narodowy Dzień Pamięci „Żołnierzy Wyklętych” złożyła kwiaty na cmentarzu 

wojskowym. Zwrócił się z prośbą, aby na przyszłość taka informacja była do radnych, ponieważ ktoś  

z radnych może chciałby dołączyć się i wspólnie obchodzić różnego rodzaju uroczystości.  

Zwrócił się o konkretną odpowiedź na pytanie - czy Przedsiębiorstwo Komunalne przystępowało do 

zapytania ofertowego w sprawie nasadzeń i utrzymania zieleni? 

  

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska poinformowała, że odpowiedź zostanie udzielona 

na piśmie. 

 

Radny Stanisław Charyton zwrócił uwagę, że w porządku obrad dzisiejszej sesji jest punkt - Sprawozdanie 

z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym.  

Stwierdził, że przedłożone sprawozdanie wygląda bardziej na informację o funkcjonowaniu Urzędu Miasta  

i jednostek organizacyjnych. W treści podano m.in., że pozytywnie zaopiniowano punkt sprzedaży alkoholu, 

wycięto gałęzie, zamieciono ulice, kupiono książki do biblioteki, wydano zaświadczenia. To nie jest 

działalność Burmistrza. Natomiast działalnością Burmistrza na pewno jest to, że Burmistrz wydał dwa 

zarządzenia, pojechał dzisiaj na spotkanie z wojewodą, podpisał umowy.  

  

               Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko  

zamknął dyskusję i stwierdził, że Rada Miasta zapoznała się ze Sprawozdaniem Burmistrza Miasta  

z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 
               Rada Miasta zapoznała się ze Sprawozdaniem z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski  

w okresie międzysesyjnym. 

 

22. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 22 są to „Sprawy różne”.  

Dodał, że podczas Komisji RM zostały zgłoszone następujące sprawy: na posiedzeniu Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i Współpracy ze Społecznościami 

Lokalnymi, Członek Komisji Piotr Ostaszewski zwrócił się z prośbą o uprzątnięcie pasa drogowego  

ul. Przystrefowej. 

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, że pas drogowy zostanie niezwłocznie 

oczyszczony. 

            Przewodniczący RM poinformował, że na posiedzeniu Komisji Oświaty, Przewodnicząca Komisji 

Eugenia Kruk zwróciła się z prośbą o rozważenie możliwości umieszczenia progu zwalniającego na  

ul. A. Kazanowskiego.  

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, że przedmiotowa sprawa zostanie rozpatrzona  

w późniejszym okresie przez Komisję ds. ruchu drogowego.  

            Przewodniczący RM poinformował, że na posiedzeniu Komisji Oświaty, Członek Komisji  

Krzysztof Grygoruk zwrócił się z prośbą o rozważenie możliwości umieszczenia progu zwalniającego na  

ul. Jana Pawła II. 

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, że przedmiotowa sprawa zostanie przekazana do 

Powiatowego Zarządu Dróg celem rozpatrzenia.  

             Przewodniczący RM poinformował, że na posiedzeniu Komisji Oświaty, Członek Komisji Romuald 

Margański zwrócił uwagę, że na skrzyżowaniu ul. Jagiellońskiej z ul. Widowską zapadła się nawierzchnia.  

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, że przedmiotowa sprawa zostanie przekazana do 

Powiatowego Zarządu Dróg celem usunięcia nierówności.  

             Przewodniczący RM poinformował, że na posiedzeniu Komisji Oświaty, Przewodnicząca Komisji 

Eugenia Kruk zwróciła się z prośbą do Referatu Oświaty i Kultury o przygotowanie na następne posiedzenie 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i Współpracy ze 



24 

 

Protokół Nr VI/19 z obrad VI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski w dniu 26 marca 2019 r. 

 

Społecznościami Lokalnymi, informacji nt. prognoz zatrudnienia nauczycieli w przyszłym roku szkolnym,  

z uwagi na reformę szkolnictwa.  

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, że wystąpi do dyrekcji szkół podstawowych  

z prośbą o przedłożenie informacji nt. prognozy zatrudniania w przyszłym roku szkolnym.  

            Przewodniczący RM poinformował, że na posiedzeniu Komisji do spraw Inwestycji, Gospodarki 

Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju Gospodarczego oraz Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego,  

Członek Komisji Tomasz Hryniewicki zwrócił uwagę na gromadzone odpady złomopochodne oraz 

nieogrodzone zwierzęta gospodarskie na posesji przy ul. Dubicze i poprosił, aby Urząd Miasta sprawdził 

zgodność ww. kwestii ze stanem prawnym. 

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, że zostanie przeprowadzona kontrola  

w przedmiotowej sprawie. O ustaleniach kontroli poinformuje odrębnym pismem w późniejszym terminie. 

(opinie i wnioski Komisji Rady Miasta oraz stanowisko Burmistrza Miasta dotyczące spraw podniesionych 

na posiedzeniach Komisji stanowią załącznik nr 3R do protokołu). 
            Przewodniczący RM otworzył dyskusję.  

    

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 11
42

 z sali obrad wyszła radna Iwona Kołos i od tej pory w sesji 

uczestniczyło 19 radnych. Radna Iwona Kołos na salę obrad powróciła o godzinie 11
45

 i od tej pory  

w sesji uczestniczyło 20 radnych. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Krzysztof Grodzki zwrócił uwagę, że Miasto przeznaczyło 2 mln.zł na salę widowiskową-sportową. 

Poinformował, że cena zaproponowana za wynajem sali przez Starostwo jest to 50 zł za godzinę zegarową.  

Zwrócił się z pytaniem - czy w związku z tym, że Miasto przeznaczyło kwotę na inwestycję, nie powinno to 

zobowiązać do rozmów ze Starostwem na temat ceny za wynajem sali? W Polsce w różnych samorządach 

funkcjonują różnego rodzaju umowy i zniżki. Miasto włożyło potężną kwotę, więc może wypadałoby 

porozmawiać i ponegocjować ze Starostą, żeby jednostki miejskie typu MOSiR, BDK, szkoły podstawowe, 

przedszkola mogły skorzystać z tej sali w cenie z upustem 50%. Wiadomo, że są ponoszone koszty 

oświetlenia, koszty sprzątania, ale dla jednej drużyny, dla jednego treningu nikt nie sprząta przed i po.  

Stwierdził, że zasadnym będzie podjęcie rozmów ze Starostwem, żeby ta kwota została obniżona, bo za 

wynajęcie sali przez jednostki miejskie zapłaci Urząd Miasta. Urząd Miasta będzie musiał przeznaczyć 

dodatkowe fundusze. Ta cena średnio jest 2 razy większa niż płaci MOSiR za wynajem w jednostkach 

miejskich. Chcąc skorzystać z sali trzeba będzie przeanalizować, czy nie lepiej zapłacić 25 zł dla jednostki 

miejskiej, zwłaszcza że te pieniądze potem wrócą do budżetu. Czasami jednak będzie trzeba wynająć salę na 

poważne rozgrywki, mecze, np. zespołu koszykówki młodzieżowej, gdzie przyjeżdżają zespoły z Warszawy, 

Radomia.  

Zwrócił uwagę, że w przeliczeniu według procentowego przydziału, przy kwocie 2 mln.zł od kwoty  

9 mln.zł, wychodzi około 3 godziny dziennie przez 5 dni w tygodniu. Odejmują kilka dni świątecznych, to 

jest ponad 52 lata wynajmu sali za podaną kwotę.  

Uważa, że zasadnym byłoby podjęcie przez Burmistrza Miasta rozmów ze Starostwem, żeby ta kwota była 

inna ze względu na dofinansowanie inwestycji.  

 

Radny Piotr Wawulski zwrócił uwagę, że miesiąc temu mówił o miejskim placu zabaw, natomiast nic tam 

się nie zmieniło i tabliczka nie została naprawiona.  

Dodał, że dzisiaj złoży w tej sprawie interpelację i ma nadzieję, że zostanie ona pozytywnie rozpatrzona.  

W tej interpelacji będzie również prośba o sprawdzenie stanu technicznego, ponieważ na tym placu trzeba 

zmienić kilka rzeczy.  

Poinformował, że od pewnego czasu mówi się o gazie ziemnym, który wkracza w nasze miasto. W związku 

z tym prosiłby magistrat o informowanie o tym na bieżąco mieszkańców. Mieszkańcy powinni być 

informowani z wyprzedzeniem o możliwości podłączenia do sieci gazowej. 

Poinformował, że rodzice pytają o możliwość strajku w szkołach - czy jest taka opcja?  

Zwrócił uwagę, że 21 marca wpłynęło pismo do Rady Miasta od jednego z przedsiębiorców. Pismo jest 

skierowane do Pani Radnej i do wiadomości wszystkich radnych.  

Zwrócił się z prośbą, żeby Pani Radna ustosunkowała się do tych kwestii z tego względu, że podatnik został 

obrażony, oczerniony. Jeżeli są podstawy ku temu, to prosiłby o sprostowanie tej sytuacji.  
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Radny Tomasz Hryniewicki stwierdził, że również chciałby przyłączyć się do pytania o strajk nauczycieli – 

czy są takie sygnały, że może odbyć się w Bielsku? Ponadto ma pytanie dotyczące tego tematu - czy Urząd 

rozważał możliwość podwyższenia nauczycielom dodatku motywacyjnego? O takiej możliwości słyszy się 

w mediach, że w ten sposób samorządy mogą zadbać o pracowników szkolnych, nauczycieli. 

Zwrócił się z prośbą o przyspieszenie przyznania mieszkania socjalnego dla mieszkańca dzielnicy 

Studziwody. Przydzielenie mieszkania zostało pozytywnie zaopiniowane przez Komisję Mieszkaniową, 

natomiast obecne warunki są urągające życiu i egzystencji człowieka.  

Zwrócił się z zapytaniem – do kogo należy tablica informacyjno-reklamowa przy ul. Mickiewicza niedaleko 

restauracji „Podlasianka”?  

Poinformował, że chciałby dowiedzieć się, jakie na chwilę obecną są działania, co dzieje się w sprawie 

pogryzienia dziecka przez bezpańskie psy na skrzyżowaniu ul. Piłsudskiego i ul. Żwirki i Wigury?  

Czy Miasto posiada polisę odpowiedzialności cywilnej, którą można wykorzystać i pokryć ewentualne 

koszty leczenia dziecka? 

Poinformował, że pewien czas temu dwoje radnych zgłaszało sprawę odoru na terenie miasta z niedalekiej 

tuczarni. Sprawa od dawna znana jest wszystkim mieszkańcom. Po raz kolejny chciałby zapytać – czy Pan 

Burmistrz, czy Pani Burmistrz, czy ktoś z radnych wreszcie podjął rozmowy z właścicielem tej tuczarni?  

Zwrócił uwagę, że w ostatnich materiałach było pismo właściciela wyjaśniające jego stanowisko. Jest to 

zgodne z prawdą i z literą prawa.  

Stwierdził, że podjęcie jakiegokolwiek kompromisu w tak ciężkiej i uciążliwej sprawie może rozpocząć się 

tylko i wyłącznie od wspólnej rozmowy, od dialogu. Można byłoby osiągnąć wymierne efekty takich 

rozmów.  

Dodał, że razem z koleżanką Radną Iwoną Kołos jesienią rozmawiali z właścicielem tuczarni. Jest to 

człowiek otwarty na wszelkiego rodzaju sugestie, który swoją działalnością nie ma zamiaru uprzykrzać życia 

mieszkańcom.  

Zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o pismo do Ministerstwa Rolnictwa w sprawie przyspieszenia prac nad 

ustawą odorową, to pismo dojdzie do Ministerstwa i wpłynie odpowiedź do Urzędu. Natomiast, czy ktoś 

zadał sobie trud, żeby w dzień senatorski spotkać się z Wiceministrem Rolnictwa, który jest bielszczaninem  

i porozmawiać na jakim etapie są prace nad tą ustawą, co można w tej sytuacji zrobić, czy Ministerstwo 

Rolnictwa może wpłynąć na tą sytuację.  

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 11
53

 z sali obrad wyszedł radny Emil Falkowski i od tej pory  

w sesji uczestniczyło 19 radnych.  

 
Radna Eugenia Kruk poinformowała, że zwrócili się do niej mieszkańcy w sprawie oświetlenia  

ul. Kazanowskiego. Na ten temat rozmawiała z Panem Burmistrzem, ale chciałaby, żeby oglądający sesję 

usłyszeli, dlaczego do dnia dzisiejszego nie podjęto żadnych działań w sprawie oświetlenia. Mieszkańcy są 

bardzo zaniepokojeni stanem bezpieczeństwa na tej ulicy. 

Zwróciła się z pytaniem - jak były rozmieszczane czujki dotyczące zanieczyszczenia powietrza w Bielsku, 

dlaczego żadna czujka nie została zamieszczona za ul. Widowską, gdzie jest duże skupisko domów 

jednorodzinnych? 

Poinformowała, odnosząc się do sprawy strajku nauczycieli, że związki musiałyby wejść w spór zbiorowy, 

żeby odbył się strajk. W naszym mieście na dzień dzisiejszy nie został podpisany spór zbiorowy i nikt nie 

powinien przystąpić do strajku w takim wymiarze, jak w Polsce. Łapy i Gródek również nie przystąpiły.  

Są to 3 wyspy na terenie województwa podlaskiego. 

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 11
55

 na salę obrad powrócił radny Emil Falkowski i od tej pory 

w sesji uczestniczyło 20 radnych. 

 

Radna Maria Grabowska poinformowała, że w związku z pismem z dnia 17 marca br., skierowanym do 

Rady Miasta w Bielsku, a w szczególności do niej, pragnie przekazać kilka słów wyjaśnienia. Jako radna 

stara się w sposób właściwy pełnić powierzoną funkcję, a co za tym idzie poruszać problemy, które nurtują 

mieszkańców tego okręgu. Zapytanie dotyczące braku oświetlenia na ul. Kazanowskiego od sklepu 

„PEWEKS” w kierunku „Unibus” nie było wymierzone w działalność sklepu monopolowego i nie miało na 

celu zaszkodzenia w prowadzeniu tej działalności. Podjęty temat został odebrany błędnie przez tą Panią. 

 

Radny Krzysztof Grygoruk poinformował, że pierwszy temat dotyczy zamkniętego szaletu przy  
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ul. Dubiażyńskiej. Pani, która niedaleko prowadzi działalność, uskarża się na korzystanie z jej toalety przez 

ludzi odwiedzających cmentarz. Chciałby uzyskać informację, dlaczego ten szalet nie jest otwarty? 

Zwrócił uwagę, że tablice informacyjne w parkach są pomazane sprejami. Czy byłaby możliwość usunięcia 

tej farby? 

Poinformował, że w parku w pobliżu dworca PKP stan uliczek pozostawia wiele do życzenia. Młode mamy 

z wózkami nie dają rady tamtędy się przemieszczać. Czy w planach jest naprawa tych uliczek?  

 

Radny Artur Maciej Żukowski poinformował, że chciałby zaprosić do udziału w projekcie, który od roku 

prowadzi Bielski Dom Kultury. Projekt nazywa się „Kawa i herbata - opowieści z cyklu”. Jedno ze spotkań 

będzie realizowane jutro o godzinie 18
00

 na tej sali. Tematem spotkania będzie opowieść podróżnika  

o wojażach po Mongolii.  

Poinformował, że pewien czas temu, reprezentując koło radych „Wspólnie dla Bielska” napisał list 

intencyjny do Pana Marszałka Województwa Podlaskiego w sprawie rewitalizacji, odbudowy budynku  

o nr 9 w pierzei rynku i Placu św. Jana Pawła II, aby w tym budynku powstał Muzeum Znachora oraz punkt 

konsultacyjny, turystyczny, mini kuchnia, a także dwa pokoje do wynajmu w stylu lat 20-tych. Zostało to 

przyjęte bardzo przychylnie. Jest to na etapie powołania komisji, która stwierdzi, co należy tam wykonać.  

Uważa, że jest to dobry pomysł, aby Muzeum Znachora powstało w rynku, w miejscu gdzie z reguły trafiają 

wszyscy przyjezdni. Może teraz te osoby będą chciały tutaj się zatrzymać.  

 

Radna Danuta Karniewicz zwróciła uwagę, że coraz więcej samorządów w naszym województwie 

interesuje się sprawami seniorów i Programem „Senior+”. W tym roku do konkursu przystąpiło wiele 

miejscowości i wszyscy, którzy złożyli wnioski, otrzymali dotację na utrzymanie klubu, bądź na stworzenie 

nowych klubów. W roku 2019 była to powtórnie Łomża, Piątnica, Nowogród, Łapy, Rajgród, Siemiatycze, 

Grodzisk, Narewka, Hajnówka, Czyżew i Suwałki. Dołączyli też nowi, tj. Supraśl, Radziłów, Grabowo, 

Turośń Kościelna, Zambrów, Perlejewo, Boćki i Jedwabne. Rekordzistą w tym roku były Siemiatycze, które 

dostały dofinansowanie do 60 seniorów. Te konkursy nie kolidują z innymi konkursami. Wnioski składa się 

do Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej.  

Zwróciła się z pytaniem - czy to koliduje z Programem Rewitalizacji, czy można pokusić się o te pieniądze, 

czy można przystąpić do takiego konkursu?  

Poinformowała, że w tym roku jest ostatni dzwonek, ponieważ ten Program trwa do roku 2020. Trzeba 

stworzyć seniorom możliwość, aby mogli być aktywni.  

Dodała, że wczoraj było spotkanie Miejskiej Rady Seniorów i wszyscy byli zgodni, żeby wystąpić do Pana 

Burmistrza o przystąpienie do konkursu z Programu „Senior+”.  

Poinformowała, że dzięki życzliwości Pani Dyrektor i zgody Pana Burmistrza utworzono punkt 

informacyjny dla seniorów w Bielskim Domu Kultury. Będzie to raz w tygodniu, w środę od godziny 11
00

 do 

13
00

 w sali nr 1.  

Zwróciła uwagę, że w Urzędzie Miasta należy stworzyć miejsce, gdzie matka mogłaby przewinąć dziecko, 

ponieważ matki z dziećmi przychodzą załatwiać różne sprawy w Urzędzie. 

Poinformowała, że 5 marca przez dwie godziny było zablokowane zatorze. Przy rondzie stała cysterna, która 

utrudniała ruch w obie strony. Samochody z wyższym podwoziem jeździły po krawężnikach i chodnikach. 

Tam przydałaby się natychmiastowa interwencja Policji. Policja znalazła się dopiero po dwóch godzinach  

i wszystko doprowadziła do porządku.  

Zwróciła się z pytaniem – jak przedstawia się sprawa małej obwodnicy?  

 

Radna Iwona Kołos zwróciła się z prośbą do Pana Prezesa Przedsiębiorstwa Komunalnego i do władz 

miasta o przeanalizowanie dostosowania linii komunikacji miejskiej do obecnych potrzeb. Dotyczy to linii  

w kierunku Augustowa. Powstają tam nowe osiedla, są małe dzieci oraz dzieci uczęszczające do szkół. 

Rodzice proszą, aby nad tym głęboko się zastanowić, ponieważ miasto się zmienia, a linia komunikacji 

miejskiej od wielu lat jest taka sama. W tym roku następują pewne zmiany prawne, więc można pokusić się 

o przeanalizowanie i dostosowanie linii komunikacji miejskiej do potrzeb miasta. Były nawet w tym zakresie 

propozycje Budżetu Obywatelskiego, ale to nie przeszło. Tego tematu nie można zamiatać pod dywan 

kolejną kadencję.   

Dodała, że chce podziękować radnym za zainteresowanie strajkiem nauczycieli. To, że nauczyciele z Bielska 

Podlaskiego nie weszli w spór zbiorowy jest to mądrość tych nauczycieli. Jeżeli przygotowuje 

gimnazjalistów do egzaminu to nie wyobraża sobie, żeby przystąpić do sporu i zablokować przyszłość 

młodzieży.  
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Poinformowała, że nauczyciele są zgodni, że stawki finansowe nauczycieli są za niskie. Młody człowiek 

kończy dobre studia i jako stażysta dostaje 1900 zł. To nie są stawki, które zadowolą. Ten człowiek pójdzie 

do prywatnego koncernu, w zupełnie inną branżę.  

Podkreśliła, że wychowanie i nauczanie jest ważne. Nauczyciele oczekują zmian. Stawki finansowe nie są 

wysokie i powinny być podwyższone. Jest prośba do władz miasta o pewne działania na miarę możliwości.  

Poinformowała, że chce podziękować Referatowi Oświaty, Pani Urszuli Wiesiełowskiej, Pani Teresie 

Ostaszewskiej, Panu Kierownikowi za to, że są realizowane różne projekty edukacyjne. W tym roku jest 

kilka takich projektów i one też są plusem finansowym dla nauczycieli.  

Zwróciła się z prośbą o przychylność w kierunku nauczycieli i zrozumienie ich sytuacji. Ma nadzieję, że  

w naszym mieście uda się to rozwiązać, tym bardziej, że czekają bardzo trudne decyzje w związku  

z wrześniem 2019.  

Zwróciła się z pytaniem - czy zostały podjęte kroki dotyczące bloku przy ul. Sportowej, czy pojawiła się tam 

komisja?  

 
Radny Aleksander Bożko stwierdził, że odniesie się do tematu zalewu w Studziwodach, który wywołał Pan 

Eugeniusz Simoniuk. W roku 2006, 2007 była propozycja, żeby w Studziwodach powstał zbiornik 

retencyjny. Miasto wykupiło część działek, a część była Skarbu Państwa. Okazało się, że ten zbiornik  

w najgłębszym miejscu miałby 1,60 m. Jest tam też tzw. kurzawka. Na sesjach rozmawiano o tym  

z projektantem Panem Plichtą.  

Poinformował, że był przeciwko kwocie na dokumentację, ponieważ osobiście jest za zbiornikiem  

w Bielsku, lub obok Bielska, ale nie w tym miejscu. Jest tam blisko kolej i było wiadomo, że ilość połączeń 

z Hajnówką i Czeremchą będzie większa. Ponadto obok jest firma „Energo” oraz elewator. Nie było tam 

żadnego zadrzewienia. W związku z tym zrobienie retencyjnego zbiornika w tym miejscu dla mieszkańców 

nie byłoby ciekawe. Jako pierwszy od razu dał propozycję lokalizacji zbiornika na terenie Białej na Orlance. 

Jest to bardzo odpowiednie miejsce na naturalny zalew, ponieważ jest tam las, żwir. To miejsce jest 

niedaleko, w granicach 6-7 km. Jednak od tamtego czasu nie została podjęta żadna decyzja, żadna rozmowa 

z Gminą Wiejską w Bielsku.  

 

Radny Tomasz Hryniewicki poinformował, że na prośbę jednego z mieszkańców miasta zgłasza pytanie do 

Referatu Oświaty - czy prawdą jest, że zgłosiła się instytucja do Urzędu Miasta Bielsk Podlaski chętna  

do realizacji programu dotyczącego seksualności wśród dzieci wzorem Warszawy? Chodzi o słynne ostatnio 

w mediach LGBT.  

 

Radny Krzysztof Grodzki zwrócił się z pytaniem - czy byłaby możliwość rozważenia, żeby na 

skrzyżowaniu ul. Wojska Polskiego z ul. Kardynała Stefana Wyszyńskiego, od strony ul. Sportowej oraz od 

strony ul. 11 Listopada nakaz skrętu w prawo ograniczyć tylko w godzinach dziennych, np. od godziny  

6
00

 do 18
00

? Jest to prośba mieszkańców, którzy wieczorową porą uczęszczają do supermarketu nieopodal  

ul. 11 Listopada i niestety muszą wyjeżdżać w stronę miasta przez rondo, albo w stronę ul. Brańskiej.  

Uważa, że jest to myśl godna rozważenia, ponieważ po godzinie 18
00

 samochód skręcający w lewą stronę lub 

jadący prosto nie będzie blokował wyjazdu z tej ulicy. 

 

Radna Danuta Karniewicz zwróciła uwagę, że na ul. 11 Listopada jest bardzo dużo domków 

jednorodzinnych. Mieszka tam dużo seniorów, którzy też zwracają się o komunikację miejską na tej ulicy.  

Poinformowała, że trzeba pochylić się nad rencistami i emerytami mającymi najniższe wynagrodzenie, aby 

ich też zwolnić z opłat za śmieci.  

Uważa, że Miejska Rada Seniorów zgłosi tą sprawę do Pani Burmistrz. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska poinformowała, że temat dotyczący sali 

widowiskowej przekaże Panu Burmistrzowi. W tej sprawie na pewno były prowadzone rozmowy, jednak 

osobiście nie zna tych szczegółów. Tutaj osobą najbardziej właściwą będzie Pan Burmistrz.   

Zwróciła się z prośbą, aby Pan Wawulski złożył na piśmie sprawę dotyczącą tabliczki na placu zabaw. 

Poinformowała, że Pan Kierownik Kazimierz Prus ma informacje na temat gazu i odpowie na pytanie.   

Zwróciła uwagę, że na temat strajku była już wypowiedź.  

Poinformowała, że sprawę dotyczącą podwyższenia dodatku motywacyjnego przekaże Panu Burmistrzowi. 

Natomiast do oświaty Miasto dokłada prawie 5 mln. zl To jest duża kwota. Jeżeli teraz są protesty 

nauczycieli, to nie ulega wątpliwości, że każdy chce mieć dużo pieniędzy. Nie mogą być pewne grupy 
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dyskryminowane, zwłaszcza, że jest to inteligencja i nauczyciele powinni mieć wyższe wynagrodzenia. 

Natomiast, jeśli są stwarzane ramy nauczania, to Rząd powinien zabezpieczyć samorządy w odpowiednie 

środki. 

Poinformowała, odnosząc się do kwestii przydziału mieszkania socjalnego, że wszyscy mieszkańcy są dla 

niej ważni i równi. Miasto stara się zabezpieczyć mieszkania osobom, które są w kolejce, chyba że sytuacja 

jest rzeczywiście wyjątkowa. Natomiast u każdego jest trudna sytuacja, są osoby, które nie mają gdzie 

mieszkać, mają małe dzieci, bądź są to osoby niepełnosprawne. Nie będzie traktowało się kogoś lepiej,  

a kogoś gorzej.  

Poinformowała, że jeśli chodzi o sprawę dotyczącą psów, to rzeczywiście doszło do takiego incydentu.  

To nie było straszne pogryzienie, niemniej jednak skóra została przecięta. Są to psy dzikie, które ktoś 

porzucił i one wychowywały się na obrzeżach miasta. Później ludzie zaczęli je dokarmiać, więc one zaczęły 

się zbliżać. Nie były to psy agresywne, nie podchodziły do człowieka na 5 metrów. Jednak coś musiało się 

zadziać, trudno powiedzieć, czy te psy zostały sprowokowane. Jeden z psów został złapany przez firmę, 

która jest najlepsza w Polsce. Za pierwszym razem nie udało się. W gotowości było też schronisko 

Sonieczkowo. Jeden pies jest na wolności. Obszar, po którym te psy się poruszały to obszar do 100 ha. 

Schronisko Sonieczkowo niestety nie było w stanie złapać tych psów.  

Wyjaśniła, że Miasto ma ubezpieczenie.  

Zwróciła uwagę, że Pan Radny mówił o rozmowach odnośnie odoru. Poinformowała, że ten straszny odór 

pojawił się podczas Dni Bielska i od razu podjęła działania. Rozmawiała w tej sprawie, były też wysyłane 

pisma do różnych instytucji. Nie tylko Pan Radny pojechał i rozmawiał z właścicielem tego gospodarstwa.   

Dodała, że kilkanaście lat jest przygotowana ustawa odorowa. Uważa, że ta ustawa nie powstanie tak 

szybko. Obecnie nie da się zmierzyć odoru.  

Poinformowała, że z właścicielem gospodarstwa ustalona została współpraca i będzie on informowany na 

piśmie, w jakich dniach będą odbywały się uroczystości kościelne, religijne, patriotyczne oraz większe 

eventy. Właściciel gospodarstwa stara się wywiązać ze swojego przyrzeczenia. To jest gospodarstwo rolne, 

więc niestety sąsiedztwo jest niekorzystne dla mieszkańców. Natomiast Burmistrz nie ma w tym zakresie 

możliwości przeciwdziałania odorowi. Pisano wszędzie. Wie, że były również kontrole w gospodarstwie  

i nic niestety nie da się zrobić.  

Poinformowała, że Referat w ubiegłym roku wnioskował o wykonanie oświetlenia na ul. Kazanowskiego, 

ale zdanie nie znalazło się w budżecie. Pan Burmistrz jest za tym, żeby ta inwestycja znalazła się w budżecie 

tego roku. Inwestycja ma być dwuetapowa, tj. jedna część będzie w tym roku, a druga będzie realizowana  

w następnym roku. Po pierwszym półroczu może znajdą się środki na ten cel, inwestycja jako priorytetowa 

na pewno będzie i oświetlenie także.  

Wyjaśniła, że szalet jest otwierany na Wszystkich Świętych, ponieważ obecność pracownika w innych 

dniach wiąże się z kosztami. 

Poinformowała, że tablice w parkach zostaną sprawdzone. Stan uliczek w Parku Aleksandra Jagiellończyka 

Króla Polski był przedmiotem wniosku aplikacyjnego w sprawie zagospodarowania parków i niektóre z nich 

będą poprawione.  

Poinformowała, że budynek za ratuszem znajduje się w strefie konserwatorskiej. Uważa, że propozycja Pana 

Wicemarszałka jest nie do przyjęcia, ponieważ Miasto miałoby oddać całą nieruchomość dla województwa. 

Poprzednio w ratuszu został przeprowadzony remont w sytuacji, kiedy Muzeum ma zawartą umowę 

użyczenia z Miastem. Muzeum jest jednostką wojewódzką, więc ubiegało się o środki zewnętrzne i z nich 

został przeprowadzony remont. Takie finansowanie było z korzyścią dla obu stron.  

Stwierdziła, że można taki remont budynku zrobić podobnie, jak w poprzednich latach z ratuszem.  

Jest to kwestia rozmów i negocjacji.  

Uważa, że to, co jest miejskie powinno pozostać miejskie. Na pewno budynek wymaga remontu kapitalnego 

i wspólnymi siłami, przy życzliwości obu stron uda się zrobić coś fajnego.  

Poinformowała, że odpowiedź odnośnie klubu seniora i konkursów zostanie udzielona Pani Radnej na 

piśmie. 

Zwróciła uwagę, że został poruszony temat wydzielenia pomieszczenia w Urzędzie na przewijanie dzieci.  

Ta sprawa zostanie rozważona. Dodała, że w Urzędzie brakuje pomieszczeń dla urzędników. 

Poinformowała, że temat zablokowania zatorza jest znany Panu Burmistrzowi. Propozycja połączenia  

ul. Wojska Polskiego z ul. 11 Listopada znalazła się w piśmie do Wojewody odnośnie aplikowania  

z Funduszu Dróg Samorządowych. Wyjaśniła, że na jeden odcinek będzie dokumentacja, natomiast na część 

dalszą łącznika jeszcze nie ma projektu.  
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Poinformowała, że jeżeli chodzi o zmianę trasy komunikacji miejskiej, to Pan Prezes przedstawił swoją 

propozycję. Jednak w związku z zamiarem aplikowania o środki zewnętrzne na transport niskoemisyjny,  

w piątek odbędzie się spotkanie z władzami województwa i będzie ustalany wariant wniosku Można dostać 

dofinansowanie do przebudowy dróg pod warunkiem, że będzie to miało związek z komunikacją miejską, że 

ta komunikacja będzie bezpieczna i będzie służyła niskiej emisji. Trzeba nad tym pomyśleć, żeby wniosek 

dobrze napisać i później zmienić trasę komunikacji miejskiej.  

Poinformowała, że jeśli chodzi o blok przy ul. Sportowej, to zawsze w pierwszym półroczu są spotkania 

wspólnot. Jutro jest wyznaczony termin spotkania i będzie podjęta decyzja. Na tym spotkaniu będzie 

przedstawiciel Urzędu. 

Poinformowała, że osobiście głosowała przeciwko powstaniu zalewu w pobliżu „Energo”. Ze względu na 

występujący tam pył węglowy, lokalizacja zalewu w tym miejscu jest niewłaściwa.  

Poinformowała o interwencjach mieszkańców z bloku przy ul. Kleszczelowskiej 84, odnośnie występującego 

pyłu węglowego. Jeszcze raz podkreśliła, że lokalizacja zalewu na pewno nie spowodowałaby, że 

mieszkaniec mógłby w tym miejscu odpocząć po pracy.  

Dodała, że będzie polemizowała z Panem Radnym Bożko odnośnie lokalizacji zalewu. Uważa, że trzeba 

inwestować w Bielsku i podatki powinny iść do Miasta, a nie do Gminy.  

Wyjaśniła, że nie było oferty, o której mówił Pan Radny Hryniewicki. 

Stwierdziła, że komunikacja w kierunku ul. 11 Listopada powinna być, ale tam nie ma zatoczki i jest z tym 

problem. 

Poinformowała, że zastanowi się nad sprawą obniżki opłat dla osób najuboższych. Jest taka możliwość, ale 

w stosunku do osób, które mają dochody wskazane w ustawie o pomocy społecznej.  

Wyjaśniła, że inwestycja celu publicznego, o którą pytała Pani Danuta Karniewicz, jest to linia kablowa 

energetyczna w ul. Batorego i ul. Traugutta.  

Dodała, że Pan Kierownik wypowie się na temat gazu, ponieważ miał kontakt z tą firmą.  

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 12
26

 z sali obrad wyszedł radny Aleksander Bożko i od tej pory  

w sesji uczestniczyło 19 radnych. Radny Aleksander Bożko na salę obrad powrócił o godzinie 12
31

 i od tej 

pory w sesji uczestniczyło 20 radnych. 
 
Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Kazimierz Prus poinformował, że rusza gazyfikacja 

miasta Bielska Podlaskiego, sieć gazowa już znajduje się w granicach administracyjnych miasta.  

Z informacji Polskiej Spółki Gazowniczej wynika, że jest szansa, aby w tym roku do sieci gazowej 

podłączyć nieruchomości przyległe do ul. Kleeberga, ul. Obwodowej, aż do ul. Jana Pawła II w kierunku 

„Mleczarni”. W tych ulicach trzeba jeszcze wybudować sieć. Jeśli ta sieć będzie budowana to będzie 

oznaczało, że mieszkańcy mogą liczyć na szybkie podłączenie. Gazyfikacja miasta to proces rozłożony na 

wiele lat i będzie realizowany etapowo. Z koncepcji opracowanej przez spółkę gazowniczą wynika, że  

w pierwszej kolejności ta sieć oprócz tych wymienionych ulic, będzie jeszcze pociągnięta do skrzyżowania 

ul. Chmielnej z ul. Batorego, a ul. Kleeberga aż do skrzyżowania z ul. Mickiewicza. 

Dodał, że jeśli będą szczegółowe informacje, to mieszkańcy będą również informowani o tym na stronach 

internetowych i przy każdej innej okazji. 

  

Radny Tomasz Hryniewicki poinformował, że nie oczekuje nierównego traktowania osoby, która prosi  

o przydział mieszkania socjalnego. Ta osoba była opiniowana w poprzedniej kadencji Rady Miasta do 

przyznania mieszkania socjalnego i przeżyła zimę dzięki pomocy sąsiadów, ponieważ dach grozi 

zawaleniem, w ścianach są wielkie dziury i brakowało opału. Chodziło tylko o podejście empatyczne  

w stosunku do osoby, której byt w takim mieszkaniu zagraża życiu. 

Poinformował, że druga sprawa dotyczy kwestii odoru. Pani Burmistrz w tej sprawie rozmawiała 

telefonicznie. Natomiast chodziło o kontakt bezpośredni, o rozmowę w Urzędzie Miasta, lub u właściciela  

w biurze. Chodzi o próbę szukania kompromisu, próbę wyjścia z impasu, który w tej sytuacji już istnieje. 

Zwrócił uwagę, że Pani Burmistrz użyła sformułowania – małe ugryzienie przez psa. Podkreślił, że dla 

pogryzionego dziecka trauma zostaje przez cały czas.  

Dodał, że jeden z psów do tej pory nie został odłowiony i nadal przebywa na wolności. 

 

Radny Artur Maciej Żukowski zwrócił się z prośbą do Pani Burmistrz o stanowisko na piśmie w sprawie 

domu nr 9 pierzei rynku. 
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Radna Eugenia Kruk poinformowała, że jako członek Społecznej Komisji Mieszkaniowej chce zwrócić się 

do Radnego, aby poinstruował osobę znajdującą się w tak tragicznej sytuacji o złożenie petycji do 

Społecznej Komisji, ewentualnie do pracownika Urzędu.  

Dodała, że w ubiegłej kadencji wspólnie z Panią Danutą oraz z Panią Iwona były na wizji lokalnej, więc 

wiedzą, o kogo chodzi. Są przychylni wszystkim potrzebującym, starają się być obiektywni i jeżeli 

rzeczywiście istnieje zagrożenie, to wtedy kolejność na liście może ulec zmianie. Na dzień dzisiejszy 

oczekujących na mieszkania jest bardzo dużo, ponad 30 osób na socjalne, 12 na komunalne i cały czas to się 

zmienia. Poza tym jest ponad 10 osób z wyroków sądowych. Miasto na pewno ma problem i nie rozwiąże się 

tego budynkiem, który powstaje na ul. Jagiellońskiej.  

 

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska poinformowała, że Pan, o którym mówił Pan 

Radny Hryniewicki, znajduje się na liście i w miarę możliwości będzie realizowany obowiązek zapewnienia 

mu mieszkania.   

Poinformowała, że jeśli chodzi o temat odoru, to w tej sprawie rozmawiała z właścicielem gospodarstwa. 

Ten temat jest znany. Relacje pomiędzy właścicielem, a Urzędem Miasta są bardzo dobre. Zwróciła uwagę, 

że są różne środki komunikacji, np. telefon, internet, itd. 

Stwierdziła, że jest to problem bardzo złożony i trudny. Jest uciążliwość, ale nie ma możliwości, żeby 

pogodzić mieszkańców, którzy są sąsiadami i przedsiębiorcę, który prowadzi działalność gospodarczą.  

Dodała, że osobiście oczekuje na ustawę odorową. Ma nadzieję, że Ministerstwo Rolnictwa to opracuje.  

Poinformowała, że jeśli chodzi o psy, to Miasto realizuje swój obowiązek m.in. zawierając umowę ze 

schroniskiem, które również ma obwiązek wyłapywania bezdomnych zwierząt. Pracownicy schroniska 

niestety nie poradzili sobie z tymi zwierzętami. Nadal będą podejmowane próby. Negocjowała też  

z wykonawcą, aby kolejne wyłapanie tego zwierzęcia nastąpiło ze środków wykonawcy.   

Stwierdziła, że potrzebuje od Pana Radnego Artura Żukowskiego stanowiska, jaką Pan Radny ma wiedzę  

w tym zakresie, ponieważ Urząd Marszałkowski nie zwrócił się z taką propozycją. Są to tylko informacje 

kuluarowe.  

  

Sekretarz Miasta Tamara Korycka poinformowała, że chce ustosunkować się do wypowiedzi Pana 

Radnego Tomasza Hryniewickiego wyrażającej niezadowolenie z odpowiedzi udzielonej przez  

Pana Burmistrza na wniosek radnego. Ustawa o dostępie do informacji publicznej stanowi, że informacja 

publiczna przysługuje każdemu. Podmiotem zobowiązanym do udostępnienia informacji jest m.in. Pan 

Burmistrz. Podmiot jest zobowiązany do udostępnienia informacji, ale będącej w jego posiadaniu. Natomiast 

w tym wypadku Pan Radny zwrócił się o informację, która jest informacją innego organu.  

Poinformowała, że z interpretacji prawnych wynika, że organ nie może zwracać się do innego organu  

o udostępnienie informacji publicznej. W sytuacji złożenia wniosku o udostępnienie informacji publicznej, 

Burmistrz nie jest zobowiązany przekazać sprawy organowi według właściwości.   

Wyjaśniła, że ustawa o dostępie do informacji publicznej nie faworyzuje pewnych grup, którym w inny 

sposób można udostępnić informację. Informacja publiczna jest dostępna każdemu, czy to jest zwykły 

obywatel, czy radny. Pan Radny może zwrócić się do innego organu o udostepnienie takiej informacji 

publicznej.  

Podkreśliła, że to nie jest zła wola Pana Burmistrza.  

Dodała, że jest jej bardzo przykro, ponieważ już nie pierwszy raz słyszy nieuzasadnione, niestosowne 

komentarze ze strony Pana Radnego Wawulskiego. Sprawa dotycząca herbu była podejmowana  

w poprzedniej kadencji i została powołana komisja składająca się z radnych do uregulowania tej sprawy. 

Projekt uchwały przygotowany przez komisję nie został podjęty przez radnych.  

Poinformowała, że już wcześniej, po przeanalizowaniu tej sprawy i po uzgodnieniu z Panem Burmistrzem 

zostały podjęte prace nad przygotowaniem projektu uchwały regulującej sposób używania herbu.  

Taki projekt uchwały miał być przedstawiony na sesję kwietniową. Nie wiadomo, czy przedstawione w nim 

rozwiązanie zaakceptują radni, ale taki projekt uchwały jest opracowywany. 

    

Radna Iwona Kołos stwierdziła, że osobiście jest jej przykro, ponieważ czwórka radnych pracowała  

w komisji, próbowano opracować pewne zasady i to zostało odrzucone.  

Dodała, że z wielkim szacunkiem odnosi się do działań Pani Burmistrz dotyczących ochrony zwierząt. 

Jednak chciałaby zwrócić uwagę, że te psy od dawna atakowały osoby jeżdżące rowerami i osoby biegające 

ścieżką. Nie było tak, że te dziewczynki podeszły do tych psów. Teraz dziewczynki przechodzą bolesne 

szczepienia przeciwko wściekliźnie.  
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Zwróciła uwagę, że psy musiały być dokarmiane i zapewne Pani Burmistrz też o tym wie.  

Poinformowała, że w styczniu mówiła o tym problemie w Bielsku. Uczniowi skarżą się, że mają problem 

wieczorem wyjść na zajęcia, ponieważ po Bielsku biegają psy.  

Zwróciła się do mieszkańców Bielska Podlaskiego o to, żeby pilnowali i nie wypuszczali swoich psów poza 

posesje, ponieważ chodzą dzieci oraz osoby starsze jeżdżą rowerami. Bramka powinna być zamknięta, a psy 

powinny być pod opieką swoich właścicieli.  

 

Radny Tomasz Hryniewicki stwierdził, że jeśli chodzi o odpowiedzi Pana Burmistrza na zapytania,  

to osobiście już od dłuższego czasu widzi taką tendencję, spychologię – „nie odpowiadamy, bo nie musimy, 

Urząd Miasta nie wie czyje są działki pod miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego, proszę 

zwrócić do starostwa”. Natomiast zwracając się do Starostwa o wypis z rejestru gruntów trzeba podać cel,  

w jakim jest on pobierany. Ten wypis nie zostanie udzielony, jeżeli wpisze się cel – „własna ciekawość”.  

Stwierdził, że dla Urzędu powinno bardziej zależeć niż dla radnych, żeby znać stawki opłat w miastach 

ościennych. Czasami warto zadzwonić i zapytać, ile tam dotują jedno miejsce w przedszkolu, itd.  

 

Sekretarz Miasta Tamara Korycka podkreśliła ponownie, że to nie jest zła wola Pana Burmistrza i nie jest 

to żadna spychologia. Zwróciła uwagę, że Pan Radny powiedział, że nie pierwszy raz na pytanie Radnego 

została udzielona taka odpowiedź. Chodzi tu o informację, która jest w innym urzędzie.  

 

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska podziękowała wszystkim za bardzo życzliwe 

słowa wsparcia i uczestnictwo w uroczystości pogrzebowej w związku ze śmiercią swojej mamy.  

Dodała, że jest to sesja, która poprzedza Święta Wielkiej Nocy. W związku z tym w imieniu własnym,  

w imieniu Pana Burmistrza i pracowników Urzędu Miasta chce złożyć radnym oraz mieszkańcom życzenia 

zdrowych i pogodnych Świąt, aby Zmartwychwstały Jezus Chrystus wyprosił u Boga wszelkie łaski dla 

wszystkich. Tradycyjnie też życzy mokrego Śmigusa-dyngusa. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że następna sesja Rady Miasta planowana jest  

w dniu 23 kwietnia, we wtorek.  

Dodał, że w związku ze zbliżającymi się Świętami, w imieniu własnym oraz w imieniu Przewodniczących 

chce złożyć najserdeczniejsze życzenia, żeby Święta zostały spędzone w domowej, miłej, serdecznej 

atmosferze.  

 

                Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

punkt – „Sprawy różne”.  

 

23. Zamknięcie sesji 
 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął obrady VI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski  

w VIII kadencji samorządu.  

 

                                                    Na powyższym protokół zakończono. 

 
Protokółowała: 
Edyta Gawryluk-Malinowska 

PRZEWODNICZĄCY RADY 

     /-/ Andrzej Roszczenko 

 


